
CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

CRABV 55 COM 1035 

 

CRABV 55 COM 1035 

CHAMBRE DES REPRÉSENTANTS  

DE BELGIQUE 

BELGISCHE KAMER VAN  

VOLKSVERTEGENWOORDIGERS 

COMPTE RENDU ANALYTIQUE BEKNOPT VERSLAG 

Commission des Relations extérieures Commissie voor Buitenlandse Betrekkingen 

Mercredi Woensdag 

22-03-2023 22-03-2023 

Matin Voormiddag 

  

 

 
 



 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

N-VA Nieuw-Vlaamse Alliantie 

Ecolo-Groen Ecologistes Confédérés pour  l’organisation de luttes originales – Groen 

PS Parti Socialiste 

VB Vlaams Belang 

MR Mouvement Réformateur 

CD&V Christen-Democratisch en Vlaams 

PVDA-PTB Partij van de Arbeid van België – Parti du Travail de Belgique 

Open Vld Open Vlaamse Liberalen en Democraten 

Vooruit  Vooruit 

Les Engagés Les Engagés 

DéFI Démocrate Fédéraliste Indépendant 

INDEP-ONAFH Indépendant - Onafhankelijk 

 

Abréviations dans la numérotation des publications : Afkortingen bij de nummering van de publicaties : 

DOC 55 0000/000  Document parlementaire de la 55e législature, suivi du n° de 
base et du n° consécutif 

DOC 55 0000/000  Parlementair stuk van de 55e zittingsperiode + basisnummer en 
volgnummer 

QRVA Questions et Réponses écrites QRVA Schriftelijke Vragen en Antwoorden 

CRIV Version provisoire du Compte Rendu Intégral CRIV Voorlopige versie van het Integraal Verslag 

CRABV Compte Rendu Analytique CRABV Beknopt Verslag 

CRIV Compte Rendu Intégral, avec, à gauche, le compte rendu 
intégral définitif et, à droite, le compte rendu analytique traduit 
des interventions (avec les annexes) 

CRIV Integraal Verslag, met links het definitieve integraal verslag en 
rechts het vertaalde beknopt verslag van de toespraken (met de 
bijlagen) 

PLEN Séance plénière PLEN Plenum 

COM Réunion de commission COM Commissievergadering 

MOT Motions déposées en conclusion d’interpellations (papier beige) MOT Moties tot besluit van interpellaties (op beigekleurig papier) 

 

Publications officielles éditées par la Chambre des représentants 
Commandes : 
Place de la Nation 2 
1008 Bruxelles 
Tél. : 02/ 549 81 60 
Fax : 02/549 82 74 
www.lachambre.be 
e-mail : publications@lachambre.be 

Officiële publicaties, uitgegeven door de Kamer van volksvertegenwoordigers 
Bestellingen : 

Natieplein 2 
1008 Brussel 

Tel. : 02/ 549 81 60 
Fax : 02/549 82 74 

www.dekamer.be 
e-mail : publicaties@dekamer.be 



CRABV 55 COM 1035 22/03/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

i 

 
 
SOMMAIRE  INHOUD  

    
Débat d'actualité et questions jointes sur le séisme 
en Turquie et en Syrie 

1 Actualiteitsdebat en toegevoegde vragen over de 
aardbeving in Turkije en Syrië 

1 

    
- Wouter De Vriendt à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "Le tremblement de terre destructeur en 
Turquie et dans le nord de la Syrie" (55034052C) 

1 - Wouter De Vriendt aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De vernietigende aardbeving in Turkije en 
Noord-Syrië" (55034052C) 

1 

    
- François De Smet à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "L’aide humanitaire à la suite du tremblement 
de terre en Turquie et en Syrie" (55034141C) 

1 - François De Smet aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De humanitaire hulp na de aardbeving in 
Turkije en Syrië" (55034141C) 

1 

    
- Kathleen Depoorter à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "La déclaration concernant les moyens 
supplémentaires dans le cadre du séisme en 
Turquie et en Syrie" (55034199C) 

1 - Kathleen Depoorter aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De verklaring over extra middelen in het 
kader van de aardbeving in Turkije en Syrië" 
(55034199C) 

1 

    
- Goedele Liekens à Caroline Gennez (Coopération 
au développement et Grandes Villes) sur "Les 
séismes en Turquie et en Syrie" (55034475C) 

1 - Goedele Liekens aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De aardbevingen in Turkije en Syrië" 
(55034475C) 

1 

    
- Els Van Hoof à Caroline Gennez (Coopération au 
développement et Grandes Villes) sur "Le 
tremblement de terre en Turquie et dans le nord de 
la Syrie" (55035401C) 

1 - Els Van Hoof aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De aardbeving in Turkije en Noord-Syrië" 
(55035401C) 

1 

    
- Kathleen Depoorter à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "Une aide supplémentaire en faveur des 
victimes du tremblement de terre en Turquie et en 
Syrie" (55035403C) 

1 - Kathleen Depoorter aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "Een extra steun voor de slachtoffers van de 
aardbeving in Turkije en Syrië" (55035403C) 

1 

Orateurs: Wouter De Vriendt, Kathleen 
Depoorter, Els Van Hoof, Séverine de 
Laveleye, André Flahaut, Sophie Rohonyi, 
Caroline Gennez, ministre de la Coopération 

au développement et de la Politique des 
Grandes villes 

 Sprekers: Wouter De Vriendt, Kathleen 
Depoorter, Els Van Hoof, Séverine de 
Laveleye, André Flahaut, Sophie Rohonyi, 
Caroline Gennez, minister van 

Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 

    
Questions jointes de 8 Samengevoegde vragen van 8 
    
- Malik Ben Achour à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "La nouvelle donne politique israélienne" 
(55032958C) 

8 - Malik Ben Achour aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De nieuwe politieke situatie in Israël" 
(55032958C) 

8 

    
- Steven De Vuyst à Caroline Gennez (Coopération 
au développement et Grandes Villes) sur "Le 
nouveau gouvernement israélien" (55032987C) 

8 - Steven De Vuyst aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De nieuwe regering in Israël" (55032987C) 

8 

Orateurs: Malik Ben Achour, Caroline 
Gennez, ministre de la Coopération au 

développement et de la Politique des Grandes 
villes 

 Sprekers: Malik Ben Achour, Caroline 
Gennez, minister van 

Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 

    
Question de Kathleen Depoorter à Caroline 
Gennez (Coopération au développement et 
Grandes Villes) sur "Les consultants et les 
problèmes financiers au sein de l'Action Damien" 
(55033102C) 

10 Vraag van Kathleen Depoorter aan Caroline 
Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "De consultants en de financiële 
problemen bij Damiaanactie" (55033102C) 

10 



 22/03/2023 CRABV 55 COM 1035 
 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

ii 

Orateurs: Kathleen Depoorter, Caroline 
Gennez, ministre de la Coopération au 

développement et de la Politique des Grandes 
villes 

 Sprekers: Kathleen Depoorter, Caroline 
Gennez, minister van 

Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 

    
Question de Kathleen Depoorter à Caroline 
Gennez (Coopération au développement et 
Grandes Villes) sur "L'absence de publication des 
CSC pour 2022-2026" (55033315C) 

12 Vraag van Kathleen Depoorter aan Caroline 
Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "Het uitblijven van de publicatie van 
GSK’s voor 2022-2026" (55033315C) 

12 

Orateurs: Kathleen Depoorter, Caroline 
Gennez, ministre de la Coopération au 

développement et de la Politique des Grandes 
villes 

 Sprekers: Kathleen Depoorter, Caroline 
Gennez, minister van 

Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 

    
Question de Kathleen Depoorter à Caroline 
Gennez (Coopération au développement et 
Grandes Villes) sur "L'ensemble de mesures 
proposées par le FMI pour venir en aide au 
Pakistan" (55034799C) 

12 Vraag van Kathleen Depoorter aan Caroline 
Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "Het IMF-pakket voor Pakistan" 
(55034799C) 

12 

Orateurs: Kathleen Depoorter, Caroline 
Gennez, ministre de la Coopération au 

développement et de la Politique des Grandes 
villes 

 Sprekers: Kathleen Depoorter, Caroline 
Gennez, minister van 

Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 

    
Question de Christophe Lacroix à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "Le rapport de Greenpeace sur la sécurité 
alimentaire" (55035136C) 

13 Vraag van Christophe Lacroix aan Caroline 
Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "Het rapport van Greenpeace over de 
voedselzekerheid" (55035136C) 

13 

Orateurs: Christophe Lacroix, Caroline 
Gennez, ministre de la Coopération au 

développement et de la Politique des Grandes 
villes 

 Sprekers: Christophe Lacroix, Caroline 
Gennez, minister van 

Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 

    
Questions jointes de 15 Samengevoegde vragen van 15 
    
- Kathleen Depoorter à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "Le pont aérien vers l'Est du Congo" 
(55035138C) 

15 - Kathleen Depoorter aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De luchtbrug naar Oost-Congo" (55035138C) 

15 

    
- Els Van Hoof à Caroline Gennez (Coopération au 
développement et Grandes Villes) sur "L'aide 
humanitaire en faveur de la population dans l'Est 
du Congo" (55035400C) 

15 - Els Van Hoof aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De humanitaire hulp voor de bevolking in 
Oost-Congo" (55035400C) 

15 

Orateurs: Kathleen Depoorter, Els Van Hoof, 
Caroline Gennez, ministre de la Coopération 

au développement et de la Politique des 
Grandes villes 

 Sprekers: Kathleen Depoorter, Els Van Hoof, 
Caroline Gennez, minister van 

Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 

    
Questions jointes de 17 Samengevoegde vragen van 17 
    
- Christophe Lacroix à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "Les violations des droits des personnes 
LGBTQI au Burundi et en Ouganda" (55035274C) 

17 - Christophe Lacroix aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De schendingen van de rechten van lgbtqi's 
in Burundi en Oeganda" (55035274C) 

17 

    
- Kathleen Depoorter à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "Une loi contre les personnes LGBTQIA+ en 
Ouganda" (55035404C) 

17 - Kathleen Depoorter aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De anti-lgbtqia+-wet in Oeganda" 
(55035404C) 

17 

Orateurs: Christophe Lacroix, Kathleen 
Depoorter, Caroline Gennez, ministre de la 

Coopération au développement et de la 
Politique des Grandes villes 

 Sprekers: Christophe Lacroix, Kathleen 
Depoorter, Caroline Gennez, minister van 

Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 

    



CRABV 55 COM 1035 22/03/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

iii 

Question de Patrick Prévot à Hadja Lahbib (Affaires 
étrangères, Aff. eur., Commerce ext. et Institutions 
cult. fédérales) sur "Les poursuites pour abus 
sexuels au sein de l’OMS" (55033801C) 

20 Vraag van Patrick Prévot aan Hadja Lahbib 
(Buitenlandse Zaken, Eur. Zaken, Buitenlandse 
Handel en Fed. Cult. Instellingen) over "De 
vervolging wegens seksueel misbruik bij de WHO" 
(55033801C) 

20 

Orateurs: Patrick Prévot, Caroline Gennez, 

ministre de la Coopération au développement 
et de la Politique des Grandes villes 

 Sprekers: Patrick Prévot, Caroline Gennez, 

minister van Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 

    
Question de Malik Ben Achour à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "La visite de la ministre en Ouganda" 
(55035372C) 

21 Vraag van Malik Ben Achour aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "Het bezoek van de minister aan Oeganda" 
(55035372C) 

21 

Orateurs: Malik Ben Achour, Caroline 
Gennez, ministre de la Coopération au 

développement et de la Politique des Grandes 
villes 

 Sprekers: Malik Ben Achour, Caroline 
Gennez, minister van 

Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 

    
Question de Kathleen Depoorter à Caroline 
Gennez (Coopération au développement et 
Grandes Villes) sur "Les directives d'Oxfam 
concernant le langage inclusif" (55035390C) 

22 Vraag van Kathleen Depoorter aan Caroline 
Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "De richtlijnen van Oxfam inzake 
inclusief taalgebruik" (55035390C) 

22 

Orateurs: Kathleen Depoorter, Caroline 
Gennez, ministre de la Coopération au 

développement et de la Politique des Grandes 
villes 

 Sprekers: Kathleen Depoorter, Caroline 
Gennez, minister van 

Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 

    
Question de Els Van Hoof à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "Une note stratégique sur le travail décent" 
(55035402C) 

24 Vraag van Els Van Hoof aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "Een strategienota Waardig Werk" 
(55035402C) 

24 

Orateurs: Els Van Hoof, Caroline Gennez, 

ministre de la Coopération au développement 
et de la Politique des Grandes villes 

 Sprekers: Els Van Hoof, Caroline Gennez, 

minister van Ontwikkelingssamenwerking en 
Grootstedenbeleid 

 





CRABV 55 COM 1035 22/03/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

1 

 
 

Commission des Relations 
extérieures 

Commissie voor Buitenlandse 
Betrekkingen 

 

du 

 

MERCREDI 22 MARS 2023 

 
Matin 

 
______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 22 MAART 2023 

 
Voormiddag 

 
______ 

 
 
 
 
La réunion publique de commission est ouverte à 
10 h 08 par Mme Els Van Hoof. 
 
 
Le texte en italiques est un résumé de la question 
préalablement déposée. 
 

De openbare commissievergadering wordt geopend 
om 10.08 uur en voorgezeten door mevrouw Els 
Van Hoof. 
 
De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 
die de vraagsteller vooraf heeft ingediend. 

 

01 Débat d'actualité et questions jointes sur le 

séisme en Turquie et en Syrie 
- Wouter De Vriendt à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes 
Villes) sur "Le tremblement de terre destructeur 
en Turquie et dans le nord de la Syrie" 
(55034052C) 
- François De Smet à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes 
Villes) sur "L’aide humanitaire à la suite du 
tremblement de terre en Turquie et en Syrie" 
(55034141C) 
- Kathleen Depoorter à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes 
Villes) sur "La déclaration concernant les moyens 
supplémentaires dans le cadre du séisme en 
Turquie et en Syrie" (55034199C) 
- Goedele Liekens à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes 
Villes) sur "Les séismes en Turquie et en Syrie" 
(55034475C) 
- Els Van Hoof à Caroline Gennez (Coopération au 
développement et Grandes Villes) sur "Le 
tremblement de terre en Turquie et dans le nord 
de la Syrie" (55035401C) 
- Kathleen Depoorter à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes 
Villes) sur "Une aide supplémentaire en faveur 
des victimes du tremblement de terre en Turquie 
et en Syrie" (55035403C) 
 

01 Actualiteitsdebat en toegevoegde vragen over 

de aardbeving in Turkije en Syrië 
- Wouter De Vriendt aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De vernietigende aardbeving in Turkije en 
Noord-Syrië" (55034052C) 
- François De Smet aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De humanitaire hulp na de aardbeving in 
Turkije en Syrië" (55034141C) 
- Kathleen Depoorter aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De verklaring over extra middelen in het 
kader van de aardbeving in Turkije en Syrië" 
(55034199C) 
- Goedele Liekens aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De aardbevingen in Turkije en Syrië" 
(55034475C) 
- Els Van Hoof aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De aardbeving in Turkije en Noord-Syrië" 
(55035401C) 
- Kathleen Depoorter aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "Een extra steun voor de slachtoffers van de 
aardbeving in Turkije en Syrië" (55035403C) 
 

01.01  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): À la suite 

du tremblement de terre survenu en Turquie et en 
Syrie, une région où séjournent déjà des millions de 
réfugiés, le besoin d'aide internationale est 
particulièrement aigu. Malheureusement, les 

01.01  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): Na de 

aardbeving in Turkije en Syrië, een gebied waar al 
miljoenen vluchtelingen verblijven, is de nood aan 
internationale hulp bijzonder groot. Jammer genoeg 
zijn de hulpprogramma’s van de VN 
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programmes d'aide de l'ONU sont sous-financés. En 
2022, l'ONU n'a reçu que 52 % du budget demandé 
en vue de la fourniture d'une aide humanitaire dans 
le nord-ouest de la Syrie. Les organisation locales 
doivent combler ce manque. 
 
Le gouvernement dégagera-t-il des moyens 
financiers supplémentaires pour le Fonds 
humanitaire transfrontalier pour la Syrie (SCHF) de 
l'ONU? En février, la ministre a annoncé que 
4 millions d'euros seraient alloués à ce fonds, mais 
ce montant était déjà inscrit au budget les années 
précédentes. Ma question est de savoir si une 
contribution supplémentaire sera apportée en plus 
de ce montant. Pourrait-on éventuellement, à cet 
effet, utiliser les 3 millions d'euros de la ligne 
budgétaire destinée aux fonds humanitaires? 
 

ondergefinancierd. In 2022 ontvingen de VN slechts 
52 % van het gevraagde budget voor humanitaire 
hulpverlening in Noordwest-Syrië. Lokale 
organisaties moeten dat tekort aanvullen. 
 
 
Zal de regering extra financiële middelen vrijmaken 
voor het Syria Cross-border Humanitarian Fund 
(SCHF) van de VN? In februari kondigde de minister 
aan dat er 4 miljoen euro zou worden toegekend aan 
dat fonds, maar dat bedrag stond de vorige jaren ook 
al in de begroting ingeschreven. Mijn vraag is of 
daarbovenop nog een extra bijdrage zal worden 
geleverd. Kan daarvoor eventueel de 3 miljoen euro 
op de budgetlijn voor humanitaire fondsen worden 
aangewend? 
 

La ministre demandera-t-elle au Bureau pour la 
Coordination des Affaires Humanitaires des Nations 
Unies (OCHA) de débloquer immédiatement des 
moyens du Fonds central d'intervention d'urgence, 
dont la Belgique est l'un des principaux donateurs? 
 
Continuera-t-elle à utiliser l'expertise et les facilités 
d'accès des organisations humanitaires locales aux 
zones touchées, qui sont particulièrement difficiles à 
atteindre? Insistera-t-elle également pour que la 
coordination européenne soit maximale? 
 

Zal de minister de United Nations Office for the 
Coordination of Humanitarian Affairs (UN OCHA) 
verzoeken om onmiddellijk middelen vrij te maken uit 
het Central Emergency Response Fund (CERF), 
waarvan België een belangrijke donor is? 
 
Zal ze blijven gebruikmaken van de expertise en 
toegang van lokale hulporganisaties in de getroffen 
gebieden, die bijzonder moeilijk te bereiken zijn? Zal 
ze ook aandringen op zoveel mogelijk Europese 
coördinatie? 
 

01.02  Kathleen Depoorter (N-VA): Les besoins 

demeurent très importants en Turquie et en Syrie. 
Après le séisme catastrophique, la ministre a 
annoncé qu'elle débloquerait 5 millions d'euros 
supplémentaires pour aider les régions touchées. 
Comment concilie-t-elle cette déclaration avec les 
4 millions d'euros déjà inscrits au budget pour le 
SCHF? 
 

01.02  Kathleen Depoorter (N-VA): De nood in 

Turkije en Syrië blijft nog altijd zeer hoog. Na de 
catastrofale aardbeving kondigde de minister aan 
dat ze 5 miljoen euro extra zou vrijmaken om de 
getroffen gebieden te helpen. Hoe rijmt ze die 
verklaring echter met de 4 miljoen euro voor het 
SCHF die reeds in de begroting was ingeschreven? 
 

Quelles actions ne seront-elles pas concrétisées? Le 
budget de la Coopération au développement prévoit 
une enveloppe de 3 millions d'euros dont l'objet n'a 
pas encore été défini. La ministre envisage-t-elle 
d'utiliser une partie de ce montant pour redoubler 
d’efforts? S'agit-il des 2 millions d'euros que la 
ministre a promis, le 20 mars, aux victimes du 
séisme? Ou s'agit-il de moyens initialement alloués 
à d'autres projets? Quel montant supplémentaire, 
qui n'avait pas été budgétisé, a-t-on dégagé pour 
cette catastrophe jusqu'à présent? 
 

Welke acties zullen niet uitgevoerd worden? In de 
begroting voor Ontwikkelingssamenwerking is een 
budget van 3 miljoen euro ingeschreven waarvoor 
het doel nog moet worden bepaald. Overweegt de 
minister om een deel van dit bedrag te gebruiken 
voor een extra inspanning? Gaat het om de 
2 miljoen euro die de minister op 20 maart heeft 
beloofd aan de slachtoffers van de aardbeving? Of 
gaat het om middelen die aanvankelijk aan andere 
projecten waren toegewezen? Hoeveel extra 
budget, dat nog niet eerder in de begroting was 
opgenomen, is er tot nu toe uitgetrokken voor deze 
ramp? 
 

01.03  Els Van Hoof (cd&v): Je me réjouis de 

l'annonce faite par la ministre lors de la conférence 
annuelle des donateurs du 20 mars, selon laquelle 
notre pays débloquera 2 millions d'euros 
supplémentaires pour soutenir la Syrie. Cette aide 
ira aux organisations partenaires existantes de l'UE. 
La ministre peut-elle expliquer cette décision? 

01.03  Els Van Hoof (cd&v): Ik ben blij dat de 

minister op de jaarlijkse donorconferentie op 
20 maart heeft aangekondigd dat ons land 
2 miljoen euro extra zal vrijmaken voor steun aan 
Syrië. Die hulp zou naar de bestaande 
partnerorganisaties van de EU gaan. Kan ze die 
beslissing toelichten? 
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Actuellement, l'acheminement de l'aide vers la Syrie 
ne se déroule pas sans heurts, en partie à cause des 
fortes pluies qui s'abattent sur la région. Les 
personnes sont entassées dans des camps de 
tentes et des villages de conteneurs, et luttent contre 
les infections respiratoires et la gale. En Turquie, les 
victimes syriennes seraient victimes de 
discriminations. Elles sont chassées de leurs tentes 
et harcelées lors de la distribution d'aide. La ministre 
accordera-t-elle l'attention nécessaire à ces 
problèmes également? Comment garantira-t-elle 
l'accès humanitaire à long terme dans le nord de la 
Syrie? 
 

 
Momenteel verloopt de hulpverlening in Syrië niet 
erg vlot, onder meer door de zware regenval in het 
gebied. Mensen zitten er opeengepakt in 
tentenkampen en containerdorpen en ze kampen 
met luchtweginfecties en schurft. In Turkije zouden 
Syrische slachtoffers worden gediscrimineerd. Ze 
worden uit hun tenten verjaagd en lastiggevallen bij 
de hulpbedeling. Zal de minister ook aan deze 
problemen de nodige aandacht besteden? Hoe wil 
ze de toegang tot humanitaire hulp in Noord-Syrië op 
lange termijn garanderen? 
 

01.04 Séverine de Laveleye (Ecolo-Groen): Dans 

les montants octroyés, un soutien est-il prévu pour 
les ONG belges présentes sur place, notamment le 
Consortium 12-12? Vu le contrôle exercé par les 
autorités turques, l'indépendance des ONG est-elle 
préservée? En Syrie, a-t-on une garantie que les 
moyens alloués parviennent aux bénéficiaires?  
 
 
 
Un quart du territoire turc ayant été endommagé, 
l'aide devra s'inscrire dans le long terme pour la 
reconstruction. Notre stratégie de réponse l'anticipe-
t-elle? 
 

01.04  Séverine de Laveleye (Ecolo-Groen): 

Omvatten de toegekende bedragen ook steun voor 
de Belgische ngo's ter plaatse, en meer bepaald 
voor het Consortium 12-12? Blijft de 
onafhankelijkheid van de ngo's gevrijwaard, gezien 
de controle die door de Turkse overheid uitgeoefend 
wordt? Hebben we wat Syrië betreft de garantie dat 
de gealloceerde middelen de rechthebbenden 
bereiken?  
 
Aangezien er schade is op een kwart van het Turkse 
grondgebied, zal de steun voor de heropbouw 
noodzakelijkerwijs een werk van lange adem zijn. 
Loopt onze responsstrategie daarop vooruit?  
 

01.05  André Flahaut (PS): Nous parlons beaucoup 

de la manière de répartir deux millions d'euros 
d'aide. C'est pourtant peu de choses comparé aux 
milliards dépensés pour la guerre en Ukraine. Il 
faudrait rétablir un certain équilibre. Les victimes de 
cette catastrophe inédite souffrent de ces 
traitements différenciés.  
 
 
Pour contrer les discriminations, il faut avoir une 
approche turque et une approche syrienne. À Alep 
notamment, des familles qui se retrouvent sans rien 
souhaiteraient être accueillies ici temporairement. 
Nous devrions faire preuve d'humanité en allégeant 
nos procédures pour l'obtention de visas. 
 
Malheureusement, comme lors de chaque 
catastrophe, la réaction s'estompe une fois passées 
l'émotion et l'attention médiatique. Des associations 
organisent des actions, mais je suis frappé de 
constater que, contrairement à d'autres 
circonstances, il n'y pas ici de réelle mobilisation, ni 
de notre part ni de nos médias.  
 

01.05  André Flahaut (PS): We zijn hier aan het 

palaveren over de verdeling van twee miljoen euro 
aan steun. Dat bedrag is evenwel peanuts in 
vergelijking met de miljarden die voor de oorlog in 
Oekraïne uitgegeven worden. We zouden de kerk in 
het midden moeten houden. De slachtoffers van die 
ongeziene ramp lijden onder het feit dat er met twee 
maten wordt gemeten. 
 
Om die discriminatie tegen te gaan, moet er een 
aanpak voor Turkije en een aanpak voor Syrië 
komen. Met name in Aleppo zijn er gezinnen die 
alles kwijtgeraakt zijn en hier tijdelijk opvang zouden 
willen krijgen. We zouden menselijkheid moeten 
tonen door onze visumprocedures te versoepelen.  
 
Net als bij elke ramp verslapt de reactie jammer 
genoeg zodra men van de eerste schok is bekomen 
en de media-aandacht afneemt. Verenigingen zetten 
acties op, maar het valt me op dat er hier niet echt 
sprake is van een mobilisatie, noch van onze kant, 
noch in onze media.  
 

En France, on a organisé des soirées avec des 
artistes ou les footballeurs qui ont assez de moyens. 
Notre gouvernement pourrait susciter une opération 
de communication avec les bekende Vlamingen et 
les autres pour que la coopération aboutisse là où il 
le faut. Donnons l'impulsion pour attirer l'attention 

In Frankrijk werden er soirees georganiseerd met 
artiesten en voetballers, die genoeg geld hebben. De 
Belgische regering zou een communicatiecampagne 
op gang kunnen brengen met bekende Vlamingen 
en andere vooraanstaande figuren, opdat de hulp 
snel terechtkomt waar ze nodig is. Laten we de 
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sur la souffrance de ces personnes et intensifier 
l'aide!  
 
 
Ceci étant, on ne parle pas davantage d'autres 
situations conflictuelles dans le monde générant la 
misère. 
 

aanzet geven tot acties om aandacht te vragen voor 
het leed van die mensen en om nog meer hulp te 
bieden! 
 
Tegelijk zijn er nog andere conflicten in de wereld die 
veel leed veroorzaken en waarover we het 
nauwelijks hebben.  
 

01.06  Sophie Rohonyi (DéFI): Les Syriens et les 

Turcs vivent une vraie catastrophe humanitaire. Un 
million et demi de personnes se retrouvent sans abri, 
plus 50 000 morts: l'OMS évoque le pire désastre 
naturel en un siècle. Je salue la générosité de nos 
concitoyens dans l'aide humanitaire.  
 
 
 
Mais plusieurs ONG font état de discriminations 
dans la distribution de l'aide en Turquie, alors que 
les femmes, les mineurs, les personnes déplacées 
et handicapées sont en proie à des difficultés 
spécifiques.  
 
Pouvez-vous faire un état des lieux de l'aide 
humanitaire belge? Comment expliquez-vous que la 
Turquie ait tant tardé à demander l'aide de B-FAST? 
Mme Lahbib s'est dit prête à étendre ses 
compétences en modifiant l'arrêté royal; vous êtes-
vous concertées? Quand cette modification 
interviendra-t-elle? Comment gérer l'acheminement 
de l'aide vers la Syrie, vu les tensions avec le régime 
d'Assad? Sommes-nous prêts à nous investir dans 
la reconstruction des zones sinistrées? Si oui, 
comment?  
 
 
Vous avez précisé que l'aide supplémentaire de 
2 millions d'euros serait versée aux organisations 
humanitaires partenaires de l'UE. Les associations 
humanitaires belges, telles que Aide humanitaire 
internationale, en bénéficieront-elles aussi?  
 

01.06  Sophie Rohonyi (DéFI): De Syriërs en de 

Turken zijn het slachtoffer van een echte 
humanitaire ramp. Anderhalf miljoen mensen zijn 
dakloos en 50.000 mensen zijn omgekomen. De 
WHO heeft het de ergste natuurramp in een eeuw 
genoemd. Ik verheug me over de vrijgevigheid 
waarmee onze medeburgers humanitaire hulp 
verleend hebben.  
 
Verschillende ngo's maken echter melding van 
discriminatie bij de verdeling van de hulp in Turkije, 
terwijl vrouwen, minderjarigen, ontheemden en 
gehandicapten specifieke moeilijkheden 
ondervinden.  
 
Kunt u ons een stand van zaken met betrekking tot 
de Belgische humanitaire hulp geven? Hoe verklaart 
u dat Turkije getalmd heeft om de hulp van B-FAST 
aan te vragen? Minister Lahbib zei bereid te zijn haar 
bevoegdheden via een wijziging van het koninklijk 
besluit uit te breiden. Hebt u met elkaar overlegd? 
Wanneer zal dat besluit gewijzigd worden? Hoe 
kunnen de hulpgoederen naar Syrië overgebracht 
worden, gelet op de spanningen met het Assad-
regime? Zijn we bereid te investeren in de 
wederopbouw van de getroffen gebieden? Zo ja, 
hoe?  
 
U hebt gezegd dat de extra 2 miljoen euro hulp naar 
de humanitaire partnerorganisaties van de EU zou 
gaan. Zullen ook Belgische humanitaire 
organisaties, zoals Aide humanitaire internationale, 
daar een deel van krijgen? 
 

Comment garantir que l’aide humanitaire soit 
prodiguée sans aucune discrimination? L’UNICEF 
insiste sur le fait que la population sinistrée est très 
jeune: 4,6 millions de jeunes en Turquie, 2,5 millions 
d’enfants en Syrie. Je me préoccupe donc de la 
manière dont les soins seront pris en charge pour les 
membres de certaines minorités et pour leurs 
enfants en particulier.  
 

Hoe kan er gegarandeerd worden dat de 
humanitaire hulpverlening geboden wordt zonder 
enige vorm van discriminatie? UNICEF benadrukt 
dat de slachtoffers zeer jong zijn: 4,6 miljoen 
jongeren in Turkije, 2,5 miljoen kinderen in Syrië. Ik 
ben dan ook bezorgd over de manier waarop de zorg 
verstrekt zal worden aan de leden van bepaalde 
minderheden en in het bijzonder aan hun kinderen.  
 

01.07 Caroline Gennez, ministre (en néerlandais): 

Selon le directeur général du Comité international de 
la Croix-Rouge, les destructions observées dans 
cette région sont sans précédent, en particulier en 
Syrie, où la situation était déjà dramatique. La 
reconstruction pourrait prendre dix à 15 ans. Il s'agit 
en l'occurrence non seulement d'une catastrophe 
humanitaire, mais également d'un drame 
économique, social et écologique. Il faut en effet 

01.07 Minister Caroline Gennez (Nederlands): 

Volgens de topman van het Internationale Rode 
Kruiscomité zijn de verwoestingen in die regio 
ongezien, zeker in Syrië waar de situatie al 
dramatisch was. De wederopbouw zou 10 tot 15 jaar 
in beslag kunnen nemen. Het gaat hierbij niet enkel 
om een humanitair, maar ook om een economisch, 
een sociaal en een ecologisch drama. Men moet 
immers ook op zoek naar nieuwe recyclage- en 
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également s'intéresser à de nouvelles techniques de 
recyclage et de traitement des déchets. 
 
La demande d'aide de la Turquie est intervenue très 
rapidement. Elle a demandé, dans un premier 
temps, des équipes de recherche et de sauvetage 
et, dans un second temps, de l'aide humanitaire 
générale. La Syrie n'a introduit une demande d'aide 
que deux semaines plus tard. La Belgique a réagi 
très rapidement, en fonction des moyens 
disponibles. B-FAST est entrée immédiatement en 
action. L'hôpital de campagne, d'une valeur de 
8 millions d'euros, a été cédé entre-temps aux 
autorités turques. 
 
Par ailleurs, la Belgique a mobilisé immédiatement 
des moyens issus du budget humanitaire. Elle jouit 
d'un grand respect aux niveaux européen et 
international en tant que donateur flexible et fiable de 
nombreux fonds à long terme, y compris pour les 
crises oubliées comme la crise syrienne. 
 

afvalverwerkingstechnieken. 
 
 
De hulpvraag van Turkije kwam er zeer snel. In 
eerste instantie werden search-and-rescueteams 
gevraagd en in tweede orde algemene humanitaire 
hulp. Vanuit Syrië kwam er pas twee weken later een 
hulpvraag. België heeft heel snel gereageerd, op 
basis van de beschikbare middelen. B-FAST is 
meteen in actie gekomen. Het veldhospitaal, ter 
waarde van 8 miljoen euro, werd intussen aan de 
Turkse autoriteiten overgedragen.  
 
 
 
Daarnaast werden er meteen middelen geoormerkt 
vanuit het humanitaire budget. België geniet 
Europees en internationaal veel respect als een 
flexibele, betrouwbare donor van heel veel fondsen 
op lange termijn, ook voor vergeten crisissen zoals 
die in Syrië.  

 
Immédiatement après le tremblement de terre, 
4 millions d'euros ont été débloqués en faveur du 
Country-based Pooled Fund pour la Syrie. Et 
1 million d'euros supplémentaires ont été dégagés 
au profit du Disaster Response Emergency Fund 
(DREF), qui soutient principalement la Croix-Rouge. 
Lors de la conférence des donateurs, qui a eu lieu 
hier soir, notre pays s'est engagé à verser 2 millions 
d'euros au titre du budget humanitaire. Les 7 millions 
d'euros pour la Syrie, déjà prévus au budget, seront 
probablement alloués en juin à l'occasion d'une 
convention sur la Syrie. Au total, ce sont 22 millions 
d'euros qui ont été débloqués en faveur de la zone 
sinistrée, y compris les moyens destinés à B-FAST. 
 

Onmiddellijk na de aardbeving werd 4 miljoen euro 
uitgetrokken voor het Country-based Pooled Fund 
voor Syrië. Daarnaast werd 1 miljoen euro extra 
vrijgemaakt in het Disaster Response Emergency 
Fund (DREF), dat vooral het Rode Kruis 
ondersteunt. Op de donorconferentie die gisteren 
plaatsvond, heeft ons land 2 miljoen euro 
toegewezen uit het humanitaire budget. De 7 miljoen 
euro voor Syrië die al vervat zitten in de begroting, 
zullen vermoedelijk op een Syriëconventie in juni 
worden toegewezen. In totaal gaat er een bedrag 
van 22 miljoen euro naar het getroffen gebied, 
inclusief de middelen voor B-FAST. 

 

Pour l'assistance à la Syrie, où la situation 
humanitaire était déjà particulièrement difficile avant 
les tremblements de terre, il a été fait appel au Fonds 
d’urgence pour les réponses aux catastrophes 
(DREF) et au Syria Cross-Border Humanitarian 
Fund (SCHF). Ces fonds sont mobilisables avec 
souplesse et font appel à des partenaires sur le 
terrain. Le SCHF se concentre spécifiquement sur le 
nord-ouest de la Syrie, où la situation humanitaire 
est la plus catastrophique. L'aide est également 
acheminée par convois franchissant les lignes de 
front, par trois points de passage frontaliers entre la 
Turquie et le nord-ouest de la Syrie et depuis 
Damas. En dépit des propos divergents tenus par le 
régime syrien, l'aide internationale arrive bel et bien 
à destination. 
 
Je souhaite à présent aborder l'allocation des 
budgets humanitaires. Au total, un montant 
légèrement supérieur à 170 millions d'euros a été 
inscrit au budget 2023. 
 

Voor de hulpverlening in Syrië, waar de humanitaire 
situatie ook voor de aardbevingen al erg 
problematisch was, werd gewerkt via het DREF en 
het SCHF. Die fondsen zijn flexibel inzetbaar en 
werken met partners op het terrein. Het SCHF richt 
zich specifiek op Noordwest-Syrië, waar de 
humanitaire situatie het slechtst is. Ook cross line 
komt er nu hulp toe, via drie grensovergangen 
tussen Turkije en Noordwest-Syrië en vanuit 
Damascus. Ondanks andersluidende uitspraken van 
het Syrische regime, komt de internationale hulp wel 
degelijk toe.  
 
 
 
 
 
Ik wil nu even ingaan op de allocatie van de 
humanitaire budgetten. In totaal werd voor 2023 iets 
meer dan 170 miljoen euro in de begroting 
opgenomen.  
 

(En français) Tout ce que nous avons fait pour (Frans) Alles wat wij vorig jaar voor Oekraïne gedaan 
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l’Ukraine l’an dernier représente un budget 
supplémentaire de 61,5 millions d’euros qui n’a pas 
été puisé dans les moyens consacrés à d’autres 
crises comme le Congo, la Syrie ou le Yémen. Nous 
poursuivrons nos efforts, les besoins humanitaires 
n’ayant jamais été aussi grands, que ce soit à cause 
des guerres, du climat ou des tremblements de terre.  
 

hebben, vertegenwoordigt een bijkomend budget 
van 61,5 miljoen euro. Die middelen werden niet 
geput uit de budgetten voor andere crisisgebieden, 
zoals Congo, Syrië of Jemen. Wij zetten onze 
inspanningen voort: de humanitaire noden zijn nog 
nooit zo groot geweest, door oorlog, het klimaat of 
aardbevingen. 
 

(En néerlandais) La Conférence des donateurs de 
l'Union européenne a permis de mobiliser une belle 
somme pour la Turquie et la Syrie. La Commission 
européenne a levé 1 milliard d'euros pour l'aide 
humanitaire et la relance. Le montant total sera 
communiqué prochainement.  
 
Les budgets humanitaires, à hauteur de 171 millions 
d'euros pour 2023, sont provisoirement engagés 
pour le Yémen et la Syrie. Le reste sera attribué dans 
le courant de 2023. Si nous voulons prévoir une aide 
supplémentaire pour la Turquie et la Syrie – et je 
pense qu'il faut le faire – les moyens devront 
provenir du budget général. J'ai soulevé la question 
dans le cadre du contrôle budgétaire. 
 
En Flandre, les initiatives ont été spontanées. Je 
pense à la journée organisée par les radios 
flamandes avec la diffusion du tube People Help the 
People. Le compte 1212 a récolté quelque 
14 millions d'euros à ce jour. De nombreuses 
initiatives réconfortantes ont également vu le jour. 
Une initiative gantoise, par exemple, va permettre la 
construction, dans la région turque touchée par le 
séisme, d'un village composé de conteneurs conçus 
par des architectes et pouvant accueillir des familles 
de quatre personnes. Tous les niveaux de pouvoir 
devraient soutenir conjointement ces initiatives là où 
c'est possible, et insister sur l'importance de la 
professionnalisation de ces initiatives. 
 

(Nederlands) De Europese donorconferentie heeft 
heel wat gemobiliseerd voor Turkije en Syrië. De 
Europese Commissie heeft 1 miljard euro toegezegd 
voor humanitaire hulp en herstel. Het totale bedrag 
wordt weldra bekendgemaakt.  
 
 
De humanitaire budgetten, goed voor 171 miljoen 
euro voor 2023, liggen voorlopig vast voor Jemen en 
Syrië. In de loop van 2023 wordt de rest toegewezen. 
Als we nu extra inspanningen willen doen voor 
Turkije en Syrië – en ik denk dat dit het geval moet 
zijn – moet dat komen uit de algemene 
begrotingsmiddelen. Ik heb die vraag op tafel van de 
begrotingscontrole gelegd. 
 
In Vlaanderen zijn de initiatieven spontaan 
gekomen. Ik denk dan aan de radiodag met de 
hitsingle People Help the People. De 1212-rekening 
staat nu op ongeveer 14 miljoen euro. Er zijn ook 
heel veel hartverwarmende initiatieven genomen. In 
Gent gaat men bijvoorbeeld een dorpje bouwen in de 
getroffen Turkse streek, via architecten die 
containers hebben ontworpen waarin een gezin van 
vier kan wonen. Alle overheden samen moeten waar 
mogelijk dergelijke initiatieven ondersteunen en het 
belang van de professionalisering van die initiatieven 
benadrukken. 
 

(En français) Notre aide humanitaire doit être neutre 
et toucher tous ceux qui en ont besoin sans 
discriminations. En Turquie, on vise donc les Turcs, 
mais aussi les réfugiés. 
 

(Frans) Onze humanitaire hulp moet neutraal zijn en 
iedereen bereiken die hulp nodig heeft, zonder 
aanzien des persoons. In Turkije moet de hulp dus 
gaan naar de Turken, maar ook naar de 
vluchtelingen.  
 

01.08  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): La 

ministre a raison de s'attarder sur l'efficacité de l'aide 
humanitaire. Pour une région non évidente comme 
celle qui est touchée, c'est encourageant. Les 
2 millions d'euros supplémentaires pour l'aide 
humanitaire sont encore plus encourageants. Si je 
comprends bien, ce montant provient de la ligne 
budgétaire fonds humanitaires? 
 

01.08  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): De 

minister staat terecht lang stil bij de effectiviteit van 
de humanitaire hulp. Voor een niet-evidente locatie 
als de getroffen regio is dat bemoedigend. Nog 
bemoedigender is de 2 miljoen euro extra voor 
humanitaire hup. Als ik het goed begrijp, komt dat 
bedrag van de budgetlijn humanitaire fondsen? 
 

01.09  Caroline Gennez, ministre (en néerlandais): 

En effet. 
 

01.09 Minister Caroline Gennez (Nederlands): 

Inderdaad. 
 

01.10  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): Lors du 

prochain contrôle budgétaire, j'encourage la ministre 
à obtenir encore plus de fonds. En tout état de 

01.10  Wouter De Vriendt (Ecolo-Groen): Bij de 

komende begrotingscontrole moedig ik de minister 
aan om nog extra financiële middelen uit de brand te 
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cause, notre groupe lui apportera tout son soutien 
dans ce dossier. Si tous ceux qui ont posé des 
questions aujourd'hui apportent ce même soutien, la 
moitié du travail sera déjà accomplie.  
 
L'aide humanitaire consiste également à offrir une 
protection aux personnes dans le besoin, et on ne 
peut pas toujours se contenter de les abriter dans sa 
propre région. Il y a déjà 3,7 millions de réfugiés 
syriens qui vivent en Turquie et 4 millions dans le 
Nord de la Syrie. Nous devons prendre en 
considération toutes les options. 
 

slepen. Onze fractie zal haar daarin alleszins 
steunen. Als al degenen die hier vandaag vragen 
hebben ingediend, diezelfde steun aanbieden, is al 
de helft van het werk gedaan.  
 
Humanitaire hulp betekent ook bescherming bieden 
aan mensen in nood en die kan men niet altijd 
zomaar opvangen in de eigen regio. Nu al leven er 
3,7 miljoen Syrische vluchtelingen in Turkije en nog 
eens 4 miljoen in Noord-Syrië. Wij moeten alle opties 
in overweging nemen. 
 

01.11  Kathleen Depoorter (N-VA): La ministre a 

souligné la volonté des niveaux de pouvoir 
respectifs, mais pour le gouvernement fédéral, 
l'ampleur de la tâche est tout de même supérieure. 
Je suis curieuse de savoir comment elle tentera 
d'obtenir des moyens supplémentaires pour l'aide à 
la Turquie et à la Syrie lors du conclave budgétaire, 
car elle n'a pas fait référence à de nouveaux moyens 
dans sa réponse. Lors de la conférence des 
donateurs qui s'est tenue hier, les Pays-Bas ont par 
exemple mis 10 millions d'euros supplémentaires 
sur la table. En effet, un gouvernement a beaucoup 
plus de poids lorsque son budget est en ordre, ce qui 
n'est pas le cas chez nous. Il devient donc beaucoup 
plus difficile pour la Belgique d'aider des personnes 
en détresse. 
 

01.11  Kathleen Depoorter (N-VA): De minister 

verwees naar de inzet van de respectieve 
beleidsniveaus, maar voor de federale overheid is de 
taak toch wel wat omvangrijker. Ik ben benieuwd hoe 
zij in het begrotingsconclaaf extra middelen zal 
proberen te bekomen voor de hulp aan Turkije en 
Syrië, want in haar antwoord verwees ze niet naar 
nieuwe middelen. Op de donorconferentie heeft 
Nederland gisteren bijvoorbeeld nog eens 
10 miljoen euro op tafel gelegd. Een regering heeft 
immers veel meer slagkracht als haar begroting op 
orde is, wat bij ons niet het geval is. Voor België 
wordt het dus heel wat moeilijker om mensen in nood 
te helpen.  
 

01.12  Els Van Hoof (cd&v): Dans ma proposition 

de résolution adoptée en 2021 concernant les 
réfugiés syriens dans les pays voisins, je plaidais 
encore en faveur d'une réinstallation, car un 
refoulement vers la Syrie n'était pas prudent. Nous 
soutenons déjà en ce sens des fonds en Turquie et 
au Liban, dont le fonds Madad en Turquie. Il serait 
souhaitable que nous imposions à ce dernier des 
conditions en matière de non-discrimination, 
notamment concernant le refoulement de réfugiés 
syriens. Le bailleur de fonds est en effet en droit 
d'imposer des conditions. 
 

01.12  Els Van Hoof (cd&v): In mijn resolutie in 2021 

over de Syrische vluchtelingen in de omliggende 
landen heb ik zelf nog gepleit om hervestiging 
mogelijk te maken, omdat een pushback naar Syrië 
niet verantwoord is. We steunen in die zin al fondsen 
in Turkije en Libanon, zoals het Madadfonds. Het 
zou goed zijn als we aan dat Madadfonds in Turkije 
voorwaarden zouden koppelen inzake non-
discriminatie, met name wat betreft het terugduwen 
van Syrische vluchtelingen. Wie financiert kan 
namelijk voorwaarden opleggen.  
 

01.13  Séverine de Laveleye (Ecolo-Groen): Nous 

réitérons nos condoléances aux populations – c'est 
un drame économique, écologique et humanitaire 
qui aura un impact à long terme – et nos 
remerciements aux ONG belges sur place et leurs 
partenaires locaux. Il faudra veiller à ce que notre 
soutien atteigne les bénéficiaires finaux sans 
discrimination de populations, y compris en Syrie.  
 
 
 
Il est intéressant que vous précisiez le montant de 
l'aide, 22 millions d'euros, en rappelant que l'on avait 
trouvé pour l'Ukraine 60 millions supplémentaires 
aux 170 millions de l'aide publique. Nous appuierons 
votre appel budgétaire à être à la hauteur des 
besoins sur place. Ce séisme risque d'être oublié 

01.13  Séverine de Laveleye (Ecolo-Groen): We 

willen nogmaals ons medeleven betuigen aan de 
getroffen bevolkingen – dit is een economisch, 
ecologisch en humanitair drama dat op lange termijn 
een impact zal hebben – en woorden van dank 
richten aan de Belgische ngo's ter plaatse en hun 
lokale partners. We zullen erop moeten toezien dat 
onze steun de uiteindelijke begunstigden bereikt 
zonder dat er bevolkingsgroepen gediscrimineerd 
worden. Dat geldt ook voor Syrië.  
 
Het is interessant dat u het bedrag van de 
hulpverlening preciseert, namelijk 22 miljoen euro, 
en er tegelijk op wijst dat we voor Oekraïne 
60 miljoen euro extra gevonden hebben boven op de 
170 miljoen euro overheidssteun. Wij steunen uw 
oproep om de inspanningen tijdens de 
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dans quelques mois. Les écologistes soutiennent 
une aide au développement ambitieuse.  
 

begrotingscontrole af te stemmen op de noden ter 
plaatse. Het risico bestaat dat deze aardbeving over 
enkele maanden vergeten is. De groenen zijn 
voorstander van een ambitieuze ontwikkelingshulp.  
 

01.14  André Flahaut (PS): Notre commission 

tombe à pic. En plein conclave, vous obtenez des 
soutiens, et même des promesses des vice-premiers 
ministres, et peut-être aussi de la secrétaire d'État à 
la Migration pour faciliter l'octroi de visas vers la 
Belgique. Mais il faudra procéder à des arbitrages 
entre l'aspect militaire et humanitaire.  
 
 
 
 
On pourra toujours être insatisfaits de l'aide 
octroyée, car les besoins sont énormes. Mais nous 
devons agir en fonction de nos possibilités, sans 
nous comparer à d'autres pays. Je m'étonne que la 
réunion des donateurs pour la Syrie ne se tiendra 
qu'en juin. Elle est manifestement plus difficile à 
organiser que des sommets européens ou de 
l'OTAN. C'est une question de priorités. Par ailleurs, 
nous devrons soutenir la ministre des Affaires 
étrangères pour renforcer B-FAST. Enfin, je salue la 
mobilisation des médias flamands. Les 
francophones doivent s'en inspirer pour relancer la 
solidarité internationale.  
 

01.14  André Flahaut (PS): Deze 

commissievergadering valt op het juiste moment. 
Midden in het conclaaf verkrijgt u steun en zelfs 
beloften van de vice-eersteministers en misschien 
ook van de staatssecretaris voor Asiel en Migratie 
om de toekenning van visa voor België te 
vergemakkelijken. Er zullen evenwel keuzes 
gemaakt moeten worden met het oog gericht op een 
evenwicht tussen het militaire en het humanitaire 
aspect. 
 
Er zal altijd reden tot ontevredenheid zijn over de 
toegekende hulp, aangezien de noden enorm zijn. 
We moeten echter handelen op basis van onze 
mogelijkheden, zonder de vergelijking te maken met 
andere landen. Het verbaast me dat de 
donorbijeenkomst voor Syrië pas in juni plaatsheeft. 
Een dergelijke bijeenkomst is blijkbaar moeilijker te 
organiseren dan een top van de EU of de NAVO. Dat 
is een kwestie van prioriteiten. We moeten de 
minister van Buitenlandse Zaken steunen voor de 
versterking van B-FAST. Ten slotte verheugt het me 
dat de Vlaamse media zich inzetten. De Franstaligen 
zouden dat voorbeeld kunnen volgen om de 
internationale solidariteit een nieuwe impuls te 
geven.  
 

01.15  Caroline Gennez, ministre (en français): La 

Conférence de Bruxelles sur l'aide à apporter pour 
l'avenir de la Syrie et des pays de la région, qui se 
tiendra en juin, est annuelle. Nous avons réservé des 
moyens pour notre contribution. La conférence des 
donateurs d’hier visait, elle, à aider la Turquie et la 
Syrie à la suite du séisme. Je vais tout faire pour 
augmenter notre aide.  
 

01.15 Minister Caroline Gennez (Frans): De 

Conferentie van Brussel over de hulp voor de 
toekomst aan Syrië en aan landen uit de regio, die 
zal plaatsvinden in juni, is een jaarlijkse conferentie. 
Wij hebben middelen gereserveerd voor onze 
bijdrage. De donorenconferentie van gisteren had tot 
doel om Turkije en Syrië te helpen na de 
aardbevingen. Ik doe er alles aan om onze hulp op 
te schroeven. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

02 Questions jointes de 

- Malik Ben Achour à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes 
Villes) sur "La nouvelle donne politique 
israélienne" (55032958C) 
- Steven De Vuyst à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes 
Villes) sur "Le nouveau gouvernement israélien" 
(55032987C) 
 

02 Samengevoegde vragen van 

- Malik Ben Achour aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De nieuwe politieke situatie in Israël" 
(55032958C) 
- Steven De Vuyst aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De nieuwe regering in Israël" (55032987C) 
 

02.01  Malik Ben Achour (PS): Le nouveau 

gouvernement israélien est sans doute le plus 
réactionnaire et le plus extrémiste à avoir jamais 
dirigé le pays. Il compte en son sein cinq partis ultra-
orthodoxes ou d’extrême droite et les ministres de 
ces formations défendent l’annexion pure et simple 

02.01  Malik Ben Achour (PS): De nieuwe 

Israëlische regering is wellicht de reactionairste en 
meest extremistische die het land ooit geleid heeft. 
Er maken vijf ultraorthodoxe of extreemrechtse 
partijen deel van uit en de ministers van die partijen 
verdedigen de volledige annexatie van de bezette 
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des territoires occupés. Les projets de loi liberticides 
annoncés suscitent de grandes inquiétudes.  
 
Après la visite provocatrice du ministre de la Sécurité 
nationale sur l’Esplanade des mosquées, le porte-
parole du HR/VP, M. Peter Stano, a déclaré que la 
coopération avec les autorités israéliennes serait 
ajustée en fonction des actions du gouvernement.  
 
 
 
Avez-vous rencontré votre homologue? Avez-vous 
demandé des explications sur les mesures 
liberticides du gouvernement israélien? Quels seront 
leur effets sur nos projets en Cisjordanie et nos 
partenariats avec la société civile israélienne? 
L’Europe va-t-elle adopter une position commune 
sur ce sujet?  
 

gebieden. De aangekondigde vrijheidsbeperkende 
wetsontwerpen baren grote zorgen. 
 
Na het provocerende bezoek van de minister van 
Nationale Veiligheid aan de Tempelberg heeft de 
woordvoerder van de HV/VV van de Europese 
Commissie, de heer Peter Stano, verklaard dat de 
samenwerking met de Israëlische autoriteiten 
bijgesteld zou worden in functie van de acties van de 
regering. 
 
Hebt u uw ambtgenoot ontmoet? Hebt u uitleg 
gevraagd over de vrijheidsbeperkende maatregelen 
van de Israëlische regering? Welke gevolgen zullen 
die hebben voor onze projecten op de Westelijke 
Jordaanoever en voor onze partnerschappen met 
het Israëlische middenveld? Zal Europa daarover 
een gemeenschappelijk standpunt innemen? 
 

02.02  Caroline Gennez, ministre (en français): 

L'actuelle coalition en Israël a fait des déclarations 
préoccupantes. Le ministre des Finances a même 
osé affirmer que le peuple palestinien n'existait pas. 
Deux ministres sont coutumiers de ces provocations. 
Ce fut le cas en réaction au vote de la résolution de 
l'ONU sollicitant l'avis de la CIJ sur les 
conséquences légales de l'occupation israélienne, 
résolution soutenue par la Belgique.  
 
 
 
Avec des prises de position israéliennes si peu 
pacifiques, nous sommes loin de la formule à deux 
États à laquelle la Belgique et l'UE sont attachées. Il 
faudra des efforts concrets de part et d'autre pour 
dialoguer. 
 
 
Néanmoins, la société civile israélienne se mobilise 
pour la défense des droits fondamentaux et des 
principes démocratiques mais elle risque d'être 
affectée par certaines mesures. Notre aide au 
développement en Palestine pourrait être aussi 
entravée. Lors de la Conférence de l'ONU sur les 
pays les moins avancés, j'ai exprimé au ministre 
palestinien des Affaires étrangères ma 
préoccupation. 
 

02.02 Minister Caroline Gennez (Frans): De huidige 

regeringscoalitie in Israël heeft zorgwekkende 
verklaringen afgelegd. De minister van Financiën 
had zelfs het lef te beweren dat het Palestijnse volk 
niet bestaat. Twee ministers bezondigen zich wel 
vaker aan dit soort provocerende uitlatingen. Dat 
gebeurde ook in een reactie op de goedkeuring van 
de VN-resolutie waarin het advies van het ICJ 
gevraagd wordt over de wettelijke gevolgen van de 
Israëlische bezetting, een resolutie die België 
trouwens gesteund heeft.  
 
Doordat de Israëlische regering zich in haar 
standpunten zo weinig pacifistisch opstelt, is de 
tweestatenoplossing, die België en de EU voorstaan, 
veraf. Er zullen aan weerszijden concrete 
inspanningen geleverd moeten worden om een 
dialoog tot stand te brengen.  
 
Niettemin komt het Israëlische maatschappelijke 
middenveld op voor de fundamentele rechten en de 
democratische principes, maar het riskeert nu ook 
zelf door bepaalde maatregelen getroffen te worden. 
Ook onze ontwikkelingshulp in Palestina zou 
belemmerd kunnen worden. Tijdens de VN-
conferentie over de minst ontwikkelde landen heb ik 
mijn bezorgdheid uitgedrukt aan de Palestijnse 
minister van Buitenlandse Zaken.  
 

Il a plaidé pour la reconnaissance de l’État 
palestinien et pour des mesures de différenciation, 
éléments de l’accord du gouvernement. 
 

Hij heeft gepleit voor de erkenning van de Palestijnse 
Staat en voor differentiatiemaatregelen. Die worden 
trouwens vermeld in het regeerakkoord.  
 

(En néerlandais) Depuis la formation du nouveau 
gouvernement israélien, mon administration a déjà 
eu des contacts avec les ONG belges actives en 
Palestine. Elles connaissent depuis longtemps des 
difficultés, en particulier après qu'Israël a ajouté, à 
tort bien sûr, les ONG palestiniennes à la liste des 
organisations terroristes. 
 

(Nederlands) Sinds de vorming van de nieuwe 
Israëlische regering heeft mijn administratie al 
contact gehad met de Belgische ngo’s die in 
Palestina actief zijn. Zij kampen al langer met 
moeilijkheden, zeker nadat Israël in 2021 de 
Palestijnse ngo’s – uiteraard ten onrechte – op de 
lijst van terroristische organisaties had geplaatst.  
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La Belgique ne délaisse aucunement la société civile 
palestinienne. Nous avons notamment créé un Civic 
Space Fund afin de soutenir les défenseurs des 
droits humains dans nos pays partenaires. Les 
initiatives spécifiques sont plus que bienvenues. 
 

België laat het middenveld in Palestina zeker niet in 
de steek. We hebben onder meer een Civic Space 
Fund opgericht om mensenrechtenverdedigers in 
onze partnerlanden te ondersteunen. Specifieke 
initiatieven blijven uitermate welkom. 
 

(En français) La protection et la promotion de la 
démocratie resteront des priorités pour la Belgique. 
Les difficultés actuelles ne sont pas une excuse pour 
rester les bras croisés.  
 

(Frans) De bescherming en de bevordering van de 
democratie zullen voor België prioriteiten blijven. De 
huidige moeilijkheden mogen geen excuus vormen 
om niets te doen. 
 

02.03  Malik Ben Achour (PS): La politique de 

colonisation et ce que de nombreuses ONG 
nomment la politique d'apartheid n'ont pas changé 
de cap, mais subit une accélération assumée. Face 
à celle-ci, l'UE et la Belgique – qui doit jouer un rôle 
moteur – devront modifier leur approche du dossier 
israélo-palestinien.  
 
La colonisation atteint un tel stade que la solution à 
deux États, soutenue par la Belgique, est devenue 
une chimère. Peut-être faut-il réorienter nos 
politiques dans le sens d'un soutien des droits 
humains des populations palestiniennes? Soyons 
des leaders dans ce dossier! 
 

02.03  Malik Ben Achour (PS): Het 

nederzettingenbeleid en wat vele ngo's een 
apartheidsbeleid noemen werden niet omgebogen, 
maar welbewust versneld. In het licht hiervan 
moeten de EU en België – dat een voortrekkersrol 
moet spelen – hun aanpak van het Israëlisch-
Palestijnse dossier wijzigen. 
 
De kolonisatie is zo ver voortgeschreden dat de door 
België gesteunde tweestatenoplossing een 
hersenschim geworden is. Misschien moeten we ons 
beleid meer focussen op de ondersteuning van de 
mensenrechten van de Palestijnse bevolking? We 
moeten in dat dossier het voortouw nemen! 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

03 Question de Kathleen Depoorter à Caroline 

Gennez (Coopération au développement et 
Grandes Villes) sur "Les consultants et les 
problèmes financiers au sein de l'Action Damien" 
(55033102C) 
 

03 Vraag van Kathleen Depoorter aan Caroline 

Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "De consultants en de financiële 
problemen bij Damiaanactie" (55033102C) 
 

03.01  Kathleen Depoorter (N-VA): Un 

article traitant de la gestion financière problématique 
d’Action Damien a été publié dans Knack. Cette 
ONG a engagé des consultants coûteux pour 
professionnaliser son fonctionnement, mais malgré 
cela, elle reste dans le rouge. En conséquence, un 
certain nombre de membres du personnel seraient 
licenciés et 975 000 euros seraient également 
retirés de plusieurs projets de soins de santé. 
 
Que pense la ministre de cet article? A-t-elle déjà 
reçu des signaux inquiétants au sujet d’Action 
Damien? Quelles conclusions tire-t-elle des 
informations disponibles? Comment le fédéral 
coopère-t-il avec Action Damien? 
 
Selon l'article, les travailleurs-consultants ont un 
profil très différent de leurs prédécesseurs, qui 
venaient du secteur de l'aide au développement. 
Que pense la ministre de la tendance des ONG à 
faire de plus en plus appel à des consultants? 
Comment réagit-elle à l'annonce d’Action Damien 
d’enquêter sur les allégations? 
 

03.01  Kathleen Depoorter (N-VA): In Knack is een 

artikel verschenen over het problematische 
financieel beleid bij Damiaanactie. Deze ngo heeft 
dure consultants ingehuurd om haar werking te 
professionaliseren, maar desondanks blijft ze in de 
rode cijfers hangen. Daarom zou een aantal 
personeelsleden worden afgedankt en zou er ook 
975.000 euro worden bespaard op een aantal 
projecten inzake gezondheidszorg. 
 
Wat vindt de minister van dit artikel? Heeft ze reeds 
eerder verontrustende signalen over de organisatie 
opgevangen? Welke conclusies trekt ze uit de 
beschikbare informatie? Hoe werkt de federale 
overheid samen met Damiaanactie? 
 
Volgens het artikel hebben de werknemers-
consultants een heel ander profiel dat hun 
voorgangers, die uit de sector van de 
ontwikkelingshulp kwamen. Wat vindt ze van de 
tendens bij ngo’s om steeds vaker een beroep te 
doen op consultants? Hoe reageert ze op de 
aankondiging van Damiaanactie dat ze de 
aantijgingen zal onderzoeken? 
 

03.02 Caroline Gennez, ministre (en néerlandais): 03.02 Minister Caroline Gennez (Nederlands): 
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Action Damien a indiqué pouvoir réfuter certaines 
des affirmations avancées dans l'article du Knack. 
Par exemple, certaines informations seraient 
dépassées. L’information relative à 46 licenciements 
a été rectifiée. Action Damien reconnaît que 
l'exercice de transformation lancé pour rendre 
l'organisation pérenne a provoqué des frictions 
parmi le personnel et les bénévoles. Elle reconnaît 
évidemment aussi avoir fait appel à des consultants 
externes de Delaware. 
 
 
La Coopération au développement reconnaît les 
ONG sur la base d'un certain nombre de conditions 
définies dans la loi, notamment la capacité financière 
et la capacité de gestion de l'organisation. Mon 
administration n'a pas identifié d'éléments 
préoccupants. Action Damien est depuis longtemps 
une organisation accréditée par la Coopération au 
développement et remplit toutes les conditions 
légales. À ce titre, elle bénéficie également de 
subsides pour son programme quinquennal, qui 
comporte sept volets dans différents pays du Sud. 
Le recrutement de personnel fait partie de la 
politique interne des ONG. Nous recommandons 
cependant à Action Damien de reconsidérer la 
désignation de consultants onéreux. 
 

Damiaanactie heeft aangegeven dat zij een aantal 
beweringen uit het artikel in Knack kan weerleggen. 
Zo zou bepaalde informatie achterhaald zijn. De 
46 ontslagen waarvan sprake in het artikel, zijn 
afgewend. Wel erkent Damiaanactie dat de 
transformatieoefening, die werd opgestart om de 
organisatie toekomstbestendig te maken, voor 
wrijving heeft gezorgd bij het personeel en de 
vrijwilligers. Zij erkent uiteraard ook dat ze een 
beroep heeft gedaan op externe consultants van 
Delaware. 
 
Ontwikkelingssamenwerking erkent ngo’s op basis 
van een aantal in de wet omschreven voorwaarden, 
waaronder de financiële capaciteit en de 
beheerscapaciteit van de organisatie. Mijn 
administratie heeft geen verontrustende elementen 
vastgesteld. Damiaanactie is reeds lang een 
geaccrediteerde organisatie van 
Ontwikkelingssamenwerking en voldoet aan alle 
wettelijke voorwaarden. In die hoedanigheid 
ontvangt ze ook subsidies voor haar 
vijfjarenprogramma, dat is opgebouwd uit zeven 
onderdelen in verschillende landen uit het Zuiden. 
De aanwerving van personeel behoort tot het interne 
beleid van de ngo’s. Wij raden Damiaanactie wel aan 
zich te beraden over de aanstelling van dure 
consultants. 
 

Lors du contrôle financier périodique, mon 
administration vérifiera si l'ensemble des règles 
relatives aux marchés publics pour la sous-traitance 
d'activités ont été respectées. 
 
La nouvelle directrice d'Action Damien fera examiner 
en interne les accusations figurant dans l'article et 
prendra des mesures le cas échéant. Sur la base de 
rencontres avec ses bénévoles, Action Damien a 
répertorié dix chantiers assortis d'objectifs et 
d'indicateurs à suivre. Ce suivi sera assuré par un 
comité de pilotage d'Action Damien. 
 

Bij de periodieke financiële controle zal mijn 
administratie onderzoeken of alle regels rond 
overheidsopdrachten voor het uitbesteden van 
activiteiten zijn gevolgd. 
 
De nieuwe directeur van Damiaanactie zal de 
aantijgingen uit het artikel intern laten onderzoeken 
en indien nodig maatregelen nemen. Op basis van 
ontmoetingen met haar vrijwilligers heeft 
Damiaanactie tien projectwerven geïdentificeerd met 
op te volgen doelstellingen en indicatoren. Die 
opvolging zal gebeuren door een pilootcomité van 
Damiaanactie. 
 

03.03  Kathleen Depoorter (N-VA): L'adhésion à la 

solidarité globale dépend de la crédibilité des 
acteurs concernés. Les nombreux donateurs 
d'Action Damien méritent des informations 
transparentes sur l'affectation des moyens. Ils 
doivent pouvoir se rendre compte que, dans la 
mesure du possible, les fonds sont investis dans les 
projets et qu'ils ne sont pas utilisés pour payer des 
consultants onéreux. 
 
Le fait que l'administration n'a pas pu constater de 
problèmes lors du contrôle périodique de la politique 
financière démontre surtout l'échec de ce contrôle. 
 

03.03  Kathleen Depoorter (N-VA): Het draagvlak 

voor mondiale solidariteit staat of valt met de 
geloofwaardigheid van de betrokken actoren. De 
vele donateurs van Damiaanactie verdienen 
transparante informatie over de besteding van de 
middelen. Zij moeten kunnen zien dat het geld 
zoveel mogelijk in de projecten wordt geïnvesteerd 
en niet wordt gebruikt om dure consultants te 
betalen. 
 
Dat de administratie bij de periodieke controle van 
het financiële beleid geen problemen heeft kunnen 
vaststellen, bewijst vooral dat die controle gefaald 
heeft.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
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04 Question de Kathleen Depoorter à Caroline 

Gennez (Coopération au développement et 
Grandes Villes) sur "L'absence de publication des 
CSC pour 2022-2026" (55033315C) 
 

04 Vraag van Kathleen Depoorter aan Caroline 

Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "Het uitblijven van de publicatie van 
GSK’s voor 2022-2026" (55033315C) 
 

04.01  Kathleen Depoorter (N-VA): Dans les cadres 

stratégiques communs (CSC), la coopération entre 
les ONG et les autorités belges est partagée avec 
tous les acteurs de la coopération non 
gouvernementale actifs dans le même pays ou 
travaillant autour d'un même thème. Ces CSC sont 
valables pour cinq ans.  
 
Est-il exact qu'aucun CSC n'a encore été approuvé 
pour la période 2022-2026? Pouvons-nous compter 
sur davantage de transparence en la matière? La 
ministre peut-elle fournir plus d'informations sur les 
CSC pour les territoires palestiniens? 
 

04.01  Kathleen Depoorter (N-VA): In de 

gemeenschappelijk strategisch kaders (GSK) wordt 
de samenwerking tussen de ngo’s en de Belgische 
overheid verenigd met alle actoren van de niet-
gouvernementele samenwerking die actief zijn in 
eenzelfde land of die rond eenzelfde thema werken. 
Dergelijke GSK’s zijn vijf jaar geldig.  
 
Klopt het dat er voor de periode 2022-2026 nog geen 
GSK’s zijn goedgekeurd? Zal er meer transparantie 
ter zake komen? Kan de minister de GSK’s voor de 
Palestijnse gebieden toelichten? 
 

04.02  Caroline Gennez, ministre (en néerlandais): 

L'arrêté royal du 11 septembre 2016 concernant la 
coopération non gouvernementale définit le nombre 
de CSC ainsi que leur couverture thématique ou 
géographique. Le nombre maximum de CSC est fixé 
à 30. Les ONG traduisent les approches et les 
objectifs communs de ces CSC au sein des 
programmes quinquennaux. Par conséquent, le 
financement est réalisé sur la base de ces 
programmes et non pas des CSC. 
 
Le CSC est un document indicatif visant à renforcer 
la cohérence et l'impact. La semaine dernière, en 
Ouganda, j'ai pu me rendre compte de son 
indéniable valeur ajoutée. Plusieurs ONG, qui 
adoptaient dans un premier temps un regard 
critique, reconnaissent aussi la plus-value des CSC 
approuvés au second tour, lequel s'étend de 2022 à 
2026. Les ONG et même Enabel ont par moments 
rejoint la table des discussions en qualité de 
partenaires externes. 
 
Des programmes menés par Broederlijk Delen, Viva 
Salud, Solsoc, Caritas et Oxfam sont en cours en 
Palestine, pour un montant total de 8,7 millions 
d'euros. Les ONG décident elles-mêmes de partager 
ou non le CSC. 
 

04.02 Minister Caroline Gennez (Nederlands): Het 

KB van 11 september 2016 betreffende de niet-
gouvernementele samenwerking legt het aantal 
GSK’s en hun geografische of thematische dekking 
vast. Er is een maximum van 30 GSK’s. De 
gezamenlijke doelstellingen en benaderingen in een 
dergelijk GSK worden geconcretiseerd in de 
vijfjarenprogramma’s door de individuele ngo’s. De 
financiering gebeurt bijgevolg op basis van de 
programma’s en niet op basis van de GSK’s. 
 
Het GSK is een indicatief document om de 
coherentie en impact te vergroten. Vorige week heb 
ik in Oeganda kunnen vaststellen dat dit absoluut 
een meerwaarde inhoudt. Ook enkele ngo’s die eerst 
kritisch waren, erkennen de meerwaarde van de 
GSK’s die in de tweede ronde, die van 2022 tot 2026 
loopt, werden goedgekeurd. De ngo’s en ook Enabel 
als externe partner kwamen bij momenten mee aan 
tafel. 
 
 
In Palestina lopen er programma’s van Broederlijk 
Delen, Viva Salud, Solsoc, Caritas en Oxfam voor 
een totaalbedrag van 8,7 miljoen euro. De ngo’s 
beslissen zelf of het GSK al dan niet gedeeld wordt. 
 

04.03  Kathleen Depoorter (N-VA): Je ne remets 

pas en cause l'objectif des CSC. Ce qui me pose 
problème, c’est le manque de transparence et 
l’autonomie en matière de communication dont 
disposent les ONG. Si nous consacrons des fonds 
publics pour la solidarité, nous devrions également 
veiller à ce que ces fonds publics puissent être 
contrôlés. Il est consternant que le gouvernement 
n'en prenne pas conscience. 
 

04.03  Kathleen Depoorter (N-VA): Ik trek de 

doelstelling van de GSK’s niet in twijfel. Ik heb wel 
een probleem met het gebrek aan transparantie en 
met de autonomie voor ngo’s over de communicatie. 
Als wij publieke middelen besteden aan solidariteit, 
moeten wij er ook voor zorgen dat die publieke 
middelen gecontroleerd kunnen worden. Het is 
hallucinant dat de regering dat niet inziet. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

05 Question de Kathleen Depoorter à Caroline 05 Vraag van Kathleen Depoorter aan Caroline 
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Gennez (Coopération au développement et 
Grandes Villes) sur "L'ensemble de mesures 
proposées par le FMI pour venir en aide au 
Pakistan" (55034799C) 
 

Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "Het IMF-pakket voor Pakistan" 
(55034799C) 
 

05.01  Kathleen Depoorter (N-VA): Il y a quelque 

temps, le Pakistan a été touché par des inondations 
dévastatrices et se trouve désormais dans une 
spirale négative sur les plans financier et 
économique. On évoque actuellement un 
rééchelonnement des dettes bilatérales.  
 
Le Pakistan a-t-il des dettes envers la Belgique? 
Quelle est la position de notre gouvernement 
concernant la communication du FMI au sujet du 
Pakistan? 
 

05.01  Kathleen Depoorter (N-VA): Pakistan werd 

een tijdje geleden getroffen door verwoestende 
overstromingen en zit in een negatieve financiële en 
economische spiraal. Er wordt nu gesproken over 
een herschikking van bilaterale schulden.  
 
 
Heeft Pakistan schulden tegenover België? Wat is 
het standpunt van onze regering over de 
berichtgeving van het IMF over Pakistan? 
 

05.02  Caroline Gennez, ministre (en néerlandais): 

Le gouvernement accorde une grande importance à 
la communication du FMI. Nous devons toujours 
protéger prioritairement les personnes les plus 
vulnérables de la société. 
 
La Belgique soutient les mesures correctives visant 
à remettre sur les rails le mécanisme élargi de crédit 
du FMI. Notre circonscription pointe également la 
nécessité de mener des réformes structurelles en 
matière de lutte contre la corruption. Le FMI insiste 
auprès du gouvernement pakistanais pour qu'il 
intensifie la protection des personnes les plus 
vulnérables. 
 
Entre mai 2020 et décembre 2021, les dettes du 
Pakistan ont déjà été suspendues à l'initiative du 
G20. La contribution belge s'est alors élevée à 
1,72 million de dollars dans le cadre d'une créance 
de Credendo. 
 

05.02 Minister Caroline Gennez (Nederlands): De 

regering hecht veel belang aan de berichtgeving van 
het IMF. We moeten altijd de meest kwetsbaren in 
de samenleving prioritair beschermen.  
 
 
België steunt de corrigerende maatregelen om de 
Extended Fund Facility van het IMF weer op de rails 
te krijgen. Onze kiesgroep wijst ook op de noodzaak 
van structurele hervormingen op het vlak van 
corruptiebestrijding. Het IMF dringt er bij de 
Pakistaanse regering op aan om de bescherming 
van de meest kwetsbaren op te schalen.  
 
 
Tussen mei 2020 en december 2021 werden de 
schulden van Pakistan op initiatief van de G20 al 
opgeschort. De Belgische bijdrage bedroeg toen 
1,72 miljoen dollar via een Credendovordering.  
 

05.03  Kathleen Depoorter (N-VA): Les droits de 

l'homme, les droits des femmes et le droit à 
l'enseignement sont sous pression au Pakistan et il 
règne également une grande pauvreté. Les 
personnes les plus vulnérables ne peuvent être 
victimes des mesures prises en vue d’une politique 
financière efficace. 
 

05.03  Kathleen Depoorter (N-VA): De 

mensenrechten, vrouwenrechten en het recht op 
onderwijs staan onder druk in Pakistan en er is ook 
grote armoede. De meest kwetsbaren mogen niet 
het slachtoffer worden van de maatregelen voor een 
goed financieel beleid.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

06 Question de Christophe Lacroix à Caroline 

Gennez (Coopération au développement et 
Grandes Villes) sur "Le rapport de Greenpeace 
sur la sécurité alimentaire" (55035136C) 
 

06 Vraag van Christophe Lacroix aan Caroline 

Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "Het rapport van Greenpeace over 
de voedselzekerheid" (55035136C) 
 

06.01  Christophe Lacroix (PS): Selon un rapport 

de Greenpeace de février 2023 sur les "profiteurs de 
la faim", les vingt plus grandes entreprises 
agroalimentaires, leaders dans les céréales, les 
viandes et produits laitiers ont rapporté 53,5 milliards 
de dollars à leurs actionnaires pour 2020 et 2021.  
 

06.01  Christophe Lacroix (PS): Volgens het 

verslag Food Injustice van Greenpeace van februari 
2023 hebben de twintig grootste voedingsbedrijven 
in de graan-, vlees- en zuivelsectoren hun 
aandeelhouders in 2020 en 2021 53,5 miljard dollar 
uitbetaald.  
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Selon les Nations Unies, 51,5 milliards de dollars 
suffiraient à doter les 230 millions de personnes les 
plus vulnérables de nourriture, de logement et d'un 
soutien vital.  
 
Le manque de transparence des entreprises sur les 
informations-clés, telles leurs réserves de céréales, 
leur permet de spéculer sur les prix. Cette 
spéculation est un obstacle majeur au 
développement des pays les plus défavorisés, et j'ai 
d'ailleurs introduit une proposition interdisant cette 
dernière sur les denrées alimentaires.  
 
Avez-vous connaissance de ce rapport? Si oui, 
qu'en pensez-vous? Ne pensez-vous pas qu'il faille 
interdire la spéculation sur les denrées alimentaires? 
Comment votre département peut-il contribuer à 
garantir la sécurité alimentaire de nos pays 
partenaires?  
 

Volgens de Verenigde Naties zou 51,5 miljard dollar 
volstaan om de 230 miljoen meest kwetsbare 
mensen van voedsel, onderdak en levensreddende 
steun te voorzien.  
 
Door het gebrek aan transparantie van de bedrijven 
over belangrijke informatie, zoals hun 
graanvoorraden, kunnen ze op de prijzen 
speculeren. Die speculatie vormt een groot obstakel 
voor de ontwikkeling van de armste landen en ik heb 
een voorstel ingediend om voedselspeculatie te 
verbieden.  
 
Kent u dat verslag? Zo ja, wat vindt u ervan? Vindt u 
niet dat voedselspeculatie verboden moet worden? 
Hoe kan uw departement bijdragen aan de 
voedselzekerheid in onze partnerlanden? 
 

06.02  Caroline Gennez, ministre (en français): Ce 

rapport met l'accent sur la vulnérabilité de notre 
système alimentaire et sur le rôle des entreprises 
agro-alimentaires qui font de méga profits par une 
concentration des parts de marché et la spéculation 
sur les denrées alimentaires.  
 
Pour éviter celle-ci, il faut renforcer la transparence 
des marchés mondiaux. Des initiatives telles que le 
Système d'information sur les marchés agricoles 
(AMIS) du G20 accroissent cette transparence en 
fournissant des évaluations objectives du marché. 
Pour garantir la sécurité alimentaire dans nos pays 
partenaires et ailleurs à court terme, la Belgique 
privilégie un financement flexible qui fournit 
rapidement une aide à ceux qui en ont le plus besoin.  
 
 
 
À long terme, il faut accroître la résilience des 
producteurs les plus pauvres, essentiels à la 
production alimentaire mondiale. À cette fin, nous 
poursuivons la transition vers des systèmes 
alimentaires plus durables et capables de fournir une 
alimentation sûre et de qualité, tout en réduisant 
l'impact sur l'environnement et le climat.  
 
 
Nous soutenons l'agroécologie et d'autres méthodes 
de production durable en promouvant une approche 
inclusive, centrée sur les femmes, les jeunes et les 
petits exploitants. Nous promouvons l'accès à des 
aliments sains et renforçons la transition vers des 
systèmes alimentaires durables.  
 

06.02 Minister Caroline Gennez (Frans): In dat 

rapport wordt het accent gelegd op de 
kwetsbaarheid van ons voedselsysteem en op de rol 
van de voedingsmiddelenbedrijven die superwinsten 
maken door een concentratie van het marktaandeel 
en voedselspeculatie. 
 
Om voedselspeculatie te voorkomen, moet de 
transparantie op de wereldmarkten verhoogd 
worden. Initiatieven zoals het informatiesysteem 
voor de landbouwmarkten (AMIS) van de G20 
verhogen die transparantie door objectieve 
marktevaluaties te verstrekken. Om de 
voedselzekerheid in onze partnerlanden en elders 
op korte termijn te garanderen, geeft België de 
voorkeur aan een soepele financiering waarmee er 
snel hulp kan worden geboden aan degenen die die 
hulp het hardst nodig hebben.   
 
Op lange termijn moet de veerkracht van de armste 
producenten, die van cruciaal belang zijn voor de 
wereldwijde voedselproductie, verhoogd worden. 
Daartoe werken we verder aan de transitie naar 
duurzamere voedselsystemen waarmee er veilig en 
kwaliteitsvol voedsel geproduceerd kan worden en 
de milieu- en klimaateffecten gemitigeerd kunnen 
worden. 
 
We steunen de agro-ecologie en andere duurzame 
productiemethoden door een inclusieve, op 
vrouwen, jongeren en kleine ondernemers gerichte 
aanpak te bevorderen. We bevorderen de toegang 
tot gezonde voedingsmiddelen en stimuleren de 
transitie naar duurzame voedselsystemen.  
 

06.03  Christophe Lacroix (PS): Vous avez amplifié 

les moyens destinés à la sécurité alimentaire, pour 
favoriser l'autosuffisance progressive, l'agriculture 
durable ainsi que la résilience des populations et 
l'autonomie vis-à-vis des marchés internationaux. 

06.03  Christophe Lacroix (PS): U trekt meer 

middelen uit voor voedselzekerheid om zo de 
geleidelijke zelfvoorziening, duurzame landbouw en 
de veerkracht van de volkeren te bevorderen en ze 
meer onafhankelijk te maken van de internationale 
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J'interrogerai le ministre des Finances sur le manque 
de transparence des grandes entreprises 
alimentaires concernant les stocks. Il est anormal et 
inhumain que la spéculation impacte le système 
économique mais aussi la vie de millions de 
personnes. La transparence des marchés amènerait 
davantage de vérité et d'éthique. Le capitalisme 
n'est pas un système moralement décent; il 
fonctionne dans l'intérêt des actionnaires. 
 

markten. 
 
Ik zal de minister van Financiën ondervragen over 
het gebrek aan transparantie van de grote 
voedingsbedrijven over de voorraden. Het is niet 
normaal en onmenselijk dat speculatie niet alleen 
het economische systeem, maar ook het leven van 
miljoenen mensen beïnvloedt. Markttransparantie 
zou meer waarheid en ethiek opleveren. Kapitalisme 
is niet gebaseerd op moreel fatsoen. Het dient 
immers de belangen van de aandeelhouders. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

07 Questions jointes de 

- Kathleen Depoorter à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes 
Villes) sur "Le pont aérien vers l'Est du Congo" 
(55035138C) 
- Els Van Hoof à Caroline Gennez (Coopération au 
développement et Grandes Villes) sur "L'aide 
humanitaire en faveur de la population dans l'Est 
du Congo" (55035400C) 
 

07 Samengevoegde vragen van 

- Kathleen Depoorter aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De luchtbrug naar Oost-Congo" 
(55035138C) 
- Els Van Hoof aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De humanitaire hulp voor de bevolking in 
Oost-Congo" (55035400C) 
 

07.01  Kathleen Depoorter (N-VA): La situation 

dans l'Est du Congo reste instable et le cessez-le-
feu n'y est pas respecté. L'Union européenne met en 
place un pont aérien vers Goma pour acheminer 
l'aide humanitaire vers la région touchée.  
 
L’aide belge sera-t-elle également acheminée en 
avion par cette voie? De quelle aide s’agit-il? Quelle 
est l’incidence directe du déploiement de militaires 
depuis des pays voisins du Congo? 
 

07.01  Kathleen Depoorter (N-VA): De situatie in 

Oost-Congo blijft onstabiel en het staakt-het-vuren 
wordt er niet nageleefd. De Europese Unie legt een 
luchtbrug naar Goma in om humanitaire hulp naar 
het getroffen gebied te krijgen.  
 
Wordt er langs die weg ook Belgische steun 
ingevlogen? Welke? Wat is de rechtstreekse impact 
van de inzet van militairen uit buurlanden van 
Congo?  
 

07.02  Els Van Hoof (cd&v): Les processus de 

Nairobi et de Luanda, initiés par la communauté de 
l'Afrique de l'Est, ne semblent pas offrir les résultats 
espérés. Des centaines de milliers de personnes ont 
fui leurs maisons et quelque 10 000 d’entre elles se 
sont déjà réfugiées en Ouganda et au Rwanda. 
 
 
Le Congo est un partenaire important et nous ne 
devons pas laisser l'initiative à des partenaires 
moins bien intentionnés, comme la Russie et la 
Chine. Quelle aide humanitaire la Belgique peut-elle 
apporter sur place? Quelles autres mesures 
pouvons-nous prendre pour montrer à la population 
que nous ne l'abandonnons pas? 
 

07.02  Els Van Hoof (cd&v): De processen van 

Nairobi en Luanda, die door de Oost-Afrikaanse 
gemeenschap op gang werden gebracht, blijken niet 
de verhoopte resultaten te hebben. 
Honderdduizenden personen zijn hun huis ontvlucht 
en zo'n 10.000 zochten al hun toevlucht in Oeganda 
en Rwanda. 
 
Congo is een belangrijke partner en we mogen het 
initiatief niet aan minder goed bedoelende partners 
zoals Rusland en China overlaten. Welke 
humanitaire hulp kan België daar verlenen? Welke 
andere maatregelen kunnen we nemen om de 
bevolking te tonen dat we hen niet in de steek laten? 
 

07.03 Caroline Gennez, ministre (en néerlandais): 

Notre pays suit attentivement les besoins 
humanitaires et la situation sécuritaire dans l'Est du 
Congo et veille à ce que la crise dans le Nord-Kivu 
et dans l'ensemble du Congo demeure inscrite à 
l'ordre du jour des réunions internationales. 
 
Nous saluons vivement la mise en place du pont 
aérien humanitaire, une initiative du département 

07.03 Minister Caroline Gennez (Nederlands): Ons 

land volgt de humanitaire noden en de 
veiligheidssituatie in Oost-Congo van nabij op en 
houdt de crisis in Noord-Kivu en in heel Congo op de 
internationale agenda. 
 
 
We juichen de humanitaire luchtbrug, een initiatief 
van het humanitaire departement van het DG ECHO 
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humanitaire de la DG ECHO de la Commission 
européenne. L'accès à l'Est du Congo est très 
difficile et les besoins humanitaires de la population 
touchée par le conflit sont importants. La plupart des 
ONG humanitaires soutenues par la Belgique sont 
également partenaires de la DG ECHO et ont 
participé aux deux vols qui ont été organisés. Du 
matériel humanitaire et médical a été envoyé, en 
plus des denrées alimentaires et d'autres produits de 
première nécessité provenant de nombreux 
partenaires humanitaires belges. D'autres vols 
suivront si possible.  
 
Nous soutenons le Congo en demeurant un 
donateur régulier et en parlant de ce soutien sur la 
scène internationale, afin d'attirer davantage de 
donateurs. Hier encore, nous avons évoqué la 
situation en RDC lors du Forum humanitaire 
européen. 
 

van de Europese Commissie, ten zeerste toe. De 
toegang tot Oost-Congo verloopt erg moeizaam en 
de humanitaire behoeften van de door het conflict 
getroffen bevolking zijn groot. De meeste 
humanitaire ngo’s die België steunt, zijn ook partners 
van het DG ECHO en namen deel aan de twee 
vluchten die werden georganiseerd. Er werd 
humanitair en medisch materiaal gestuurd, naast 
voedsel en andere noodproducten van talrijke 
Belgische humanitaire partners. Indien mogelijk 
zullen er nog meer vluchten volgen.  
 
 
Wij betuigen onze steun aan Congo door een 
consistente donor te blijven en door die steun op het 
internationale forum te communiceren, om op die 
manier meer donoren aan te trekken. We hebben de 
situatie in de DRC gisteren nog aangekaart op het 
Europees Humanitair Forum. 

 
En 2022, le montant total de l'aide humanitaire belge 
apportée au Congo s'élevait à 17,3 millions d'euros. 
La planification pour 2023 est encore en cours de 
finalisation. Actuellement, nous soutenons déjà le 
Programme alimentaire mondial (PAM) et les ONG 
belges Caritas, Oxfam, Médecins du Monde, 
Médecins Sans Frontières et Handicap International. 
Le financement du Fonds humanitaire de la RDC 
sera prolongé. En 2023, le Central Emergency 
Response Fund, grâce notamment aux dons belges, 
a déjà dégagé 10 millions de dollars pour répondre 
à la crise dans le Nord-Kivu. 
 

In 2022 bedroeg de totale Belgische humanitaire 
hulp aan Congo 17,3 miljoen euro. De planning voor 
2023 wordt nog gefinaliseerd. Op dit moment 
steunen wij al het World Food Programme (WFP) en 
de Belgische ngo’s Caritas, Oxfam, Artsen van de 
Wereld, Artsen zonder Grenzen en Handicap 
International. De financiering van het Humanitair 
Fonds van de DRC zal worden verlengd. In 2023 
heeft het Central Emergency Response Fund, mede 
dankzij Belgische donaties, al 10 miljoen dollar 
uitgetrokken om te reageren op de crisis in Noord-
Kivu. 

 

07.04  Kathleen Depoorter (N-VA): Si 17,3 millions 

d'euros d'aide humanitaire ont été accordés au 
Congo, la Commission européenne a accordé 
20 millions d'euros d'aide militaire au Rwanda alors 
que, selon l'ONU, il existe un lien évident entre le 
Rwanda et les rebelles du M23. Cette décision a 
également été soutenue par notre pays et a 
clairement fait l'objet d'une évaluation fautive.  
 
Il convient de prêter attention à la crise dans l'Est du 
Congo et de veiller à ce que les droits humains et les 
droits démocratiques de la population soient 
respectés, afin qu'elle puisse également participer 
aux élections qui se tiendront bientôt. 
 

07.04  Kathleen Depoorter (N-VA): Er werd 

17,3 miljoen aan humanitaire hulp gegeven aan 
Congo, maar vanuit de Europese Commissie ging er 
20 miljoen euro militaire steun naar Rwanda, terwijl 
er volgens de VN een duidelijke link is tussen 
Rwanda en de M23-rebellen. Die beslissing werd 
ook door ons land gesteund en daar werd duidelijk 
een foute inschatting gemaakt.  
 
Er is nood aan aandacht voor de crisis in Oost-
Congo en er moet worden toegezien op de 
inachtneming van de mensenrechten en de 
democratische rechten van de bevolking aldaar, 
zodat ze binnenkort ook hun stem kunnen 
uitbrengen bij de verkiezingen.  
 

07.05 Els Van Hoof (cd&v): Pour une région où sévit 

la guerre depuis déjà 20 ans, les moyens 
humanitaires ne constituent qu'un emplâtre sur une 
jambe de bois. L'Europe devrait recourir davantage 
à l'approche 3D: défense, diplomatie et 
développement. Le Rwanda, qui est l'instigateur du 
conflit dans l'Est du Congo, n'a pas été inquiété en 
raison de l'opprobre attaché au génocide. Les 
Nations Unies et la communauté internationale 
dénoncent désormais le rôle de ce pays.  
 

07.05  Els Van Hoof (cd&v): De humanitaire 

middelen zijn voor een regio waar al 20 jaar oorlog 
woedt, niet meer dan een doekje voor het bloeden. 
Europa zou effectief werk moeten maken van de 3D-
aanpak: defense, diplomacy en development. Vanuit 
een genocideschaamte wordt Rwanda, dé aanstoker 
van het conflict in Oost-Congo, ongemoeid gelaten. 
De VN en de internationale gemeenschap wijzen nu 
op de rol van dat land.  
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Quelles conséquences l'Europe en tire-t-elle? Des 
sanctions à l'encontre du Rwanda et une intervention 
militaire doivent être envisagées comme alternatives 
à la MONUSCO. La Belgique doit continuer d'attirer 
l'attention de l'Europe sur la gravité de la situation 
dans l'Est du Congo. 
 

Welke consequenties verbindt Europa daaraan? Er 
moet werk worden gemaakt van sancties tegen 
Rwanda en van een militaire interventie, als 
alternatief voor MONUSCO. België moet op 
Europees niveau de aandacht blijven vestigen op de 
ernst van de situatie in Oost-Congo. 

 
L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

08 Questions jointes de 

- Christophe Lacroix à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes 
Villes) sur "Les violations des droits des 
personnes LGBTQI au Burundi et en Ouganda" 
(55035274C) 
- Kathleen Depoorter à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes 
Villes) sur "Une loi contre les personnes 
LGBTQIA+ en Ouganda" (55035404C) 
 

08 Samengevoegde vragen van 

- Christophe Lacroix aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De schendingen van de rechten van lgbtqi's 
in Burundi en Oeganda" (55035274C) 
- Kathleen Depoorter aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De anti-lgbtqia+-wet in Oeganda" 
(55035404C) 
 

08.01  Christophe Lacroix (PS): Le Burundi et 

l'Ouganda connaissent de graves violations des 
droits humains, touchant particulièrement les 
LGBTQIA+. Ainsi, le président du Burundi a appelé 
ses concitoyens à "maudire ceux qui s'adonnent à 
l'homosexualité, que Dieu ne supporte pas", oubliant 
apparemment la notion de dieu d’amour. Quant au 
président ougandais, il a assuré que les 
homosexuels déviaient de la norme. 
 
 
 
Tandis qu'en mars, au Burundi, 24 personnes ont 
été inculpées et écrouées pour "pratiques 
homosexuelles", en Ouganda, un projet de loi 
prévoyant une peine de dix ans de prison pour les 
homosexuels est en voie d'adoption.  
 
 
La Belgique a-t-elle réagi à ces atteintes aux droits 
des homosexuels burundais et ougandais? Ces 
chefs d'État continueront-t-ils de persécuter et 
d'appeler à la haine en toute impunité? Ces pays 
étant des partenaires de la coopération belge, en 
avez-vous discuté avec votre homologue ougandais 
lors de votre visite? Existe-il, dans le cadre de la 
Coopération au développement, des programmes 
spécifiques sur la sensibilisation aux discriminations 
vis-à-vis des LGBTQIA+? 
 

08.01  Christophe Lacroix (PS): In Burundi en 

Oeganda is er sprake van ernstige 
mensenrechtenschendingen, waarvan met name 
lgbtqia+'en het slachtoffer zijn. Zo heeft de president 
van Burundi zijn medeburgers opgeroepen om 
degenen die zich overgeven aan homoseksualiteit, 
wat God niet behaagt, te vervloeken, waarbij hij 
kennelijk het begrip 'liefdevolle God' over het hoofd 
gezien heeft. De Oegandese president van zijn kant 
heeft verzekerd dat homoseksuelen van de norm 
afwijken. 
 
In Burundi werden er in maart 24 personen 
aangeklaagd en gevangengezet wegens 
'homoseksuele praktijken'. In Oeganda is er een 
wetsontwerp in behandeling dat in een 
gevangenisstraf van tien jaar voor homoseksuelen 
voorziet.  
 
Heeft België op die aanvallen op de rechten van de 
Burundese en Oegandese homoseksuelen 
gereageerd? Zullen deze staatshoofden straffeloos 
mensen blijven vervolgen en tot haat aanzetten? Die 
landen zijn partners van de Belgische 
ontwikkelingssamenwerking. Hebt u die situatie 
tijdens uw bezoek met uw Oegandese collega 
besproken? Bestaan er in het kader van de 
Ontwikkelingssamenwerking specifieke 
programma's om voor de discriminatie van 
lgbtqia+'en te sensibiliseren? 
 

08.02  Kathleen Depoorter (N-VA): La coopération 

avec l'Ouganda est controversée depuis des années 
déjà. Une loi interdisant l'identification en tant 
qu'homosexuel y est actuellement en préparation. La 
N-VA plaide pour une utilisation des accords de 
partenariat comme levier et pour y inclure des 
critères de résiliation en cas de violation des droits 
de l'homme. Nous n'avons pas entendu parler de 
telles conditions dans les propos tenus hier par la 

08.02  Kathleen Depoorter (N-VA): Samenwerking 

met Oeganda is al jaren controversieel. Er wordt 
daar nu een wet voorbereid die de identificatie als 
homoseksueel verbiedt. De N-VA pleit ervoor om 
partnerschapsakkoorden als hefboom te gebruiken 
en om daarin verbrekingscriteria op te nemen in 
geval de mensenrechten geschonden worden. In de 
reactie van de minister gisteren op de nieuwe wet in 
Oeganda hebben wij over dergelijke voorwaarden 
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ministre en réaction à la nouvelle loi ougandaise. 
 

niets gehoord.  
 

Quelles démarches ont été entreprises pour 
instaurer le dialogue avec l'Ouganda? Que pense la 
ministre du conditionnement de la poursuite de la 
coopération? La coopération avec l'Ouganda sera-t-
elle suspendue? Comment contrôle-t-on l'affectation 
des moyens sur place? A-t-on déjà discuté de 
l'ingérence d'organisations musulmanes ou 
d'organisations évangéliques provenant des États-
Unis ou de Russie? Qu'a apporté la concertation 
internationale entre les pays donateurs de 
l'Ouganda? La résolution du Parlement flamand 
sera-t-elle mise en œuvre? 
 

Welke stappen werden er ondernomen om de 
dialoog met Oeganda vorm te geven? Wat is het 
standpunt van de minister over het koppelen van 
voorwaarden aan verdere samenwerking? Zal de 
samenwerking met Oeganda worden opgeschort? 
Hoe wordt gecontroleerd waar de middelen daar 
terechtkomen? Werd de inmenging van 
moslimorganisaties of van evangelische 
organisaties uit de VS of Rusland al besproken? Wat 
heeft het internationaal overleg tussen de 
donorlanden van Oeganda opgeleverd? Zal de 
resolutie van het Vlaams Parlement worden 
uitgevoerd? 
 

08.03  Caroline Gennez, ministre (en français): 

J'attache une grande importance aux droits des 
LGBTQIA+. Leur protection ne cesse de s'accroître, 
mais ils restent confrontés en de nombreux endroits 
du monde à de graves discriminations, violences et 
menaces de mort. Même en Belgique, 93 % d'entre 
eux ont subi de la violence verbale ou physique. 
Notre Coopération doit veiller à leurs droits.  
 

08.03 Minister Caroline Gennez (Frans): Ik hecht 

veel belang aan de rechten van lgbtqia+'en. Zij 
worden steeds beter beschermd, maar op vele 
plaatsen in de wereld worden ze nog altijd 
geconfronteerd met verregaande discriminatie, 
geweld en doodsbedreigingen. Zelfs in België kreeg 
93 % van deze groep al te maken met verbaal of 
fysiek geweld. Onze Ontwikkelingssamenwerking 
moet toezien op hun rechten.  
 

(En néerlandais) Je me suis rendue en Ouganda, la 
semaine dernière, afin d'évaluer notre programme 
bilatéral qui arrive à son terme. Les projets dans les 
domaines de la santé, de l'éducation, de la 
protection sociale et de l'agriculture touchent un 
grand nombre de personnes et donnent de bons 
résultats. De ce point de vue, il est particulièrement 
pénible de suivre les discussions sur la loi en 
préparation. Dans tous nos contacts avec les 
autorités, nous avons fermement condamné ce 
projet de loi. J'ai personnellement exprimé ma 
désapprobation lors de mes contacts avec le 
ministre ougandais des Finances et le vice-ministre 
de l'Éducation et de la Santé. J'ai mis l'accent sur ce 
qui arriverait en matière de soins de santé si, par 
exemple, les patients atteints du VIH n'osaient plus 
demander de l'aide. J'ai également organisé des 
concertations avec des parlementaires pro-
LGBTQIA+, suspicieux quant aux financements et 
aux influences de l'étranger. 
 

(Nederlands) Ik heb vorige week Oeganda bezocht 
om ons aflopend bilateraal programma te evalueren. 
De projecten inzake gezondheid, onderwijs, sociale 
bescherming en landbouw bereiken een groot aantal 
mensen en leveren mooie resultaten op. Vanuit die 
optiek is het heel wrang om de discussies over de 
wet die wordt voorbereid, te volgen. In al onze 
contacten met de autoriteiten hebben we deze wet 
streng veroordeeld. Ik heb dat persoonlijk gedaan 
ten aanzien van de Oegandese minister van 
Financiën en de adjunct-minister van Onderwijs en 
Gezondheid. Ik heb gewezen op de gevolgen voor 
de gezondheidszorg mochten bijvoorbeeld hiv-
patiënten geen hulp meer durven vragen. Ik heb ook 
overlegd met pro-lgbtqia+-parlementsleden, die wel 
degelijk vermoedens hebben over buitenlandse 
financiering en beïnvloeding.  
 

Nous avons choisi de ne pas abandonner la 
population et de rester engagés en Ouganda. Nous 
avons organisé une grande table ronde avec des 
militants des droits de l'homme actifs en Ouganda. 
Ils nous ont suppliés de maintenir notre engagement 
sur place. Nous y sommes très actifs dans le 
domaine des soins de santé et dans les institutions 
que nous soutenons, tout le monde reçoit de l'aide 
sans discrimination. En outre, les militants affirment 
que leur voix est plus forte grâce à la présence des 
pays donateurs. En quittant le pays et en détournant 
le regard, nous ne ferions que heurter la population 
locale et les défenseurs des droits de l'homme.  

We hebben ervoor gekozen om de bevolking niet in 
de steek te laten en om geëngageerd te blijven in 
Oeganda. We hebben een grote rondetafel 
georganiseerd met mensrechtenactivisten die actief 
zijn in Oeganda. Zij smeekten ons om daar 
geëngageerd te blijven. Wij zijn er zeer actief op het 
vlak van gezondheidszorg en in de instellingen die 
wij steunen, krijgt iedereen zonder onderscheid hulp. 
Daarnaast zeggen de activisten dat hun stem luider 
klinkt dankzij de aanwezigheid van de donorlanden. 
Uit het land wegtrekken en onze blik afwenden 
zouden enkel de lokale bevolking en de 
mensenrechtenactivisten treffen.  
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Bien entendu, le parlement ougandais décide 
souverainement des lois qu'il souhaite adopter. Cela 
ne signifie pas que nous ne devrions pas faire tout 
ce qui est en notre pouvoir pour soutenir ceux qui 
veulent contester cette loi devant la Cour 
constitutionnelle du pays. C'est la raison pour 
laquelle nous avons créé le Civic Space Fund, 
signalant ainsi à la société civile de nos pays 
partenaires que nous la soutenons. 
 

 
Het parlement van Oeganda beslist natuurlijk 
soeverein over de wetten die het wil aannemen. Dat 
betekent niet dat wij niet alles moeten doen om de 
mensen te steunen die deze wet willen aanvechten 
bij het grondwettelijk hof van het land. Daarom 
hebben we eerder dat Civic Space Fund opgericht, 
waarmee we aan de civiele samenleving in onze 
partnerlanden aangeven dat we hen steunen. 
 

(En français) Nous continuerons à condamner les 
discriminations contre les LGBTQIA+ et la culture 
homophobe et sexiste, mais nous devons maintenir 
le dialogue avec les populations. Notre délégation 
ministérielle était la première sur place à transmettre 
le message au gouvernement.  
 

(Frans) Wij zullen alle vormen van discriminatie van 
lgbtqia+'en en alle homofobe en seksistische 
culturen blijven veroordelen. We moeten echter wel 
de dialoog met de bevolking in stand houden. Onze 
ministeriële delegatie was de eerste die ter plaatse 
deze boodschap aan de regering heeft 
doorgegeven. 
 

(En néerlandais) Nous nous sommes entretenus 
avec l'ambassadeur de l'Union européenne, avec les 
ambassadeurs des États membres de l'Union 
européenne et avec le Bureau des Nations Unies 
pour les droits de l'homme à Kampala. La loi y est 
condamnée unanimement. Osons espérer que 
l'Union européenne la condamnera également de 
manière formelle. Nous plaiderons en tout cas 
fermement dans ce sens. 
 

(Nederlands) We hebben gesproken met de EU-
ambassadeur, met de ambassadeurs van de EU-
lidstaten en met het VN-Mensenrechtenkantoor in 
Kampala. De wet wordt er unaniem veroordeeld. 
Hopelijk kan dit ook formeel nog gebeuren vanuit de 
Europese Unie. Wij zullen daarvoor alvast stevig 
pleiten. 
 

08.04  Christophe Lacroix (PS): Votre engagement 

sur ce dossier me réjouit. L’homosexualité n’est pas 
une maladie, je ne la transmets pas: c’est la nature, 
une réalité de tout temps sur tous les continents. On 
aura beau nous exterminer, on n’éradiquera jamais 
l’homosexualité. Le combat contre la haine, les 
respect des minorités sont essentiels. On doit 
s’appuyer sur les plus progressistes, sur les pays 
aux législations plus favorables, sur les 
parlementaires qui combattent les lois anti-
LGBTQIA.  
 
Nous ne devons pas imposer les standards 
occidentaux et ne pas oublier qu’il y a des 
discriminations et des violences chez nous et que 
l’homosexualité n’a été dépénalisée en France qu’en 
1982 et beaucoup plus récemment au Royaume-
Uni.  
 

08.04  Christophe Lacroix (PS): Ik ben blij met uw 

commitment in dit dossier. Homoseksualiteit is geen 
ziekte, die ik kan overdragen: het is een geaardheid, 
een realiteit van alle tijden op alle continenten. Hoe 
graag men ons ook wil vernietigen, homoseksualiteit 
zal nooit uitgeroeid worden. De strijd tegen haat en 
het respect voor minderheden zijn van essentieel 
belang. We moeten steunen op de progressiefste 
landen, op landen met een lgbtqia+-vriendelijkere 
wetgeving, op parlementsleden die anti-lgbtqia-
wetten bestrijden. 
 
We mogen onze westerse normen niet opleggen. 
We mogen niet vergeten dat ook bij ons nog 
discriminatie en geweld voorkomen en dat 
homoseksualiteit in Frankrijk pas in 1982 uit het 
strafrecht gehaald werd, en in het Verenigd 
Koninkrijk nog maar veel recenter. 
 

08.05 Kathleen Depoorter (N-VA): Le 

gouvernement a certes déjà condamné la situation, 
mais j'attends un signal encore plus fort. Si de 
nouveaux accords sont conclus, ils devraient être 
soumis à des conditions. Dans notre pays aussi, les 
droits des LGBTQIA+ sont menacés et, tout 
récemment, à Anvers, un événement Queer Iftar a 
été annulé en raison d'intimidations. Il faut 
absolument empêcher les influences étrangères en 
Ouganda, qu'elles proviennent des chrétiens 
évangéliques, de la Russie ou de la communauté 
musulmane. Il s'agit après tout de droits humains. 

08.05  Kathleen Depoorter (N-VA): De regering 

heeft de situatie wel al veroordeeld, maar ik verwacht 
toch een nog sterker signaal. Als er nieuwe 
akkoorden worden gesloten, moeten daar 
voorwaarden aan verbonden worden. Ook in ons 
land worden de lgbtqia+-rechten bedreigd en wordt 
er net nu in Antwerpen een Queer Iftar afgelast 
wegens intimidatie. Buitenlandse invloeden in 
Oeganda moeten absoluut voorkomen worden, of ze 
nu van de evangelische christenen, van Rusland of 
van de moslimgemeenschap komen. Het gaat nu 
eenmaal om mensenrechten. Daar moeten wij een 
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Nous devons oser mettre des limites lorsque nous 
investissons des fonds publics dans un pays. 
 

lijn durven trekken wanneer we daar publieke 
middelen investeren. 

 
L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

09 Question de Patrick Prévot à Hadja Lahbib 

(Affaires étrangères, Aff. eur., Commerce ext. et 
Institutions cult. fédérales) sur "Les poursuites 
pour abus sexuels au sein de l’OMS" (55033801C) 
 

09 Vraag van Patrick Prévot aan Hadja Lahbib 

(Buitenlandse Zaken, Eur. Zaken, Buitenlandse 
Handel en Fed. Cult. Instellingen) over "De 
vervolging wegens seksueel misbruik bij de 
WHO" (55033801C) 
 

09.01  Patrick Prévot (PS): Une commission 

d'enquête sur des violences sexuelles commises en 
RDC incrimine 21 employés de l'OMS. Des mesures 
ont suivi comme la création d'un organisme externe 
chargé d'identifier les manquements individuels au 
sein de l'organisation. 
 
 
 
Des enquêtes sont-elles en cours dans d'autres pays 
ou d'autres missions de l'OMS? Certains critiquent la 
direction de l'OMS sur cette affaire en parlant de 
rétention d'informations. Quelle est la position de la 
Belgique quant au deuxième mandat du directeur de 
l'organisation? Que compte changer l'OMS à court 
et à long terme pour libérer la parole des victimes, 
récolter des informations et écarter de son 
organisation le personnel responsable de 
comportements inacceptables?  
 

09.01  Patrick Prévot (PS): Volgens een 

onderzoekscommissie over seksueel geweld in de 
Democratische Republiek Congo hebben 
21 werknemers van de WHO zich schuldig gemaakt 
aan seksueel geweld. Daarop werden er een aantal 
maatregelen getroffen, zoals de oprichting van een 
extern orgaan dat de individuele gebreken binnen de 
organisatie moet blootleggen.  
 
Lopen er ook onderzoeken in andere landen of naar 
andere missies van de WHO? Volgens sommigen 
heeft het bestuur van de WHO informatie 
achtergehouden in deze zaak. Hoe staat België 
tegenover de tweede ambtstermijn van de directeur 
van de organisatie? Welke wijzingen zal de WHO op 
korte en lange termijn doorvoeren om ervoor te 
zorgen dat slachtoffers durven te spreken, alsook 
om informatie te verzamelen en de personeelsleden 
die verantwoordelijk zijn voor een dergelijk 
onaanvaardbaar gedrag, te verwijderen uit de 
organisatie? 
 

09.02  Caroline Gennez, ministre (en français): La 

Belgique applique une politique de tolérance zéro en 
matière d’exploitation, d’abus et de harcèlement 
sexuel. Je suis donc très préoccupée par les 
conclusions de la commission d’enquête 
indépendante sur les abus sexuels commis par le 
personnel de l’OMS en RDC. Six autres allégations 
ont été formulées en 2021 dont trois en RDC, et deux 
par le personnel de l’OMS.  
 
 
 
Se joignant à une déclaration de l’UE, la Belgique a 
condamné les crimes et a exhorté l’OMS à œuvrer 
en faveur de la justice, à demander des comptes aux 
auteurs et à leurs complices et à remédier aux 
lacunes de son système de gestion. L’OMS a 
élaboré un plan d’action comprenant un budget 
supplémentaire de 50 millions de dollars pour la 
prévention et la réponse ainsi que des procédures 
plus strictes, des campagnes de sensibilisation, des 
formations obligatoires et un soutien aux victimes.  
 
 
La Belgique participe en émettant des avis critiques. 
Je continuerai à suivre la mise en œuvre des plans 
d’action. La Belgique a voté en faveur de la 

09.02 Minister Caroline Gennez (Frans): België 

voert een beleid van nultolerantie inzake seksuele 
uitbuiting, seksueel misbruik en seksueel 
grensoverschrijdend gedrag. Ik ben dus erg bezorgd 
over de conclusies van de onafhankelijke 
onderzoekscommissie met betrekking tot feiten van 
seksueel misbruik die door het WHO-personeel in de 
DRC gepleegd werden. In 2021 werden er nog zes 
andere verklaringen afgelegd, waarvan er drie de 
DRC betreffen en twee door WHO-medewerkers 
ingediend werden.  
 
In aansluiting op een verklaring van de EU heeft 
België de misdaden veroordeeld en de WHO ertoe 
aangespoord om voor gerechtigheid te ijveren, 
rekenschap te vragen aan de daders en hun 
medeplichtigen en de tekortkomingen in haar 
managementsysteem weg te werken. De WHO heeft 
een actieplan uitgewerkt dat voorziet in een extra 
budget van 50 miljoen dollar voor preventie en 
respons, evenals in striktere procedures, 
sensibiliseringscampagnes, verplichte opleidingen 
en slachtofferbejegening.  
 
België neemt aan dat initiatief deel door kritische 
adviezen uit te brengen. Ik zal de uitvoering van de 
actieplannen blijven opvolgen. België heeft voor de 
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réélection de M. Tedros au poste de directeur 
général de l’OMS. Il s’agissait du seul candidat en 
lice.  
 

herverkiezing van de heer Tedros tot directeur-
generaal van de WHO gestemd. Hij had zich als 
enige kandidaat gesteld voor de functie.  
 

09.03  Patrick Prévot (PS): Je n’avais aucun doute 

sur le fait que la Belgique condamnait ces actes. Ces 
accusations viennent entacher la crédibilité et la 
réputation d’une organisation d’une importance 
capitale. J’espère que les victimes seront aidées 
comme il se doit et que les auteurs des actes devront 
en répondre.  
 

09.03  Patrick Prévot (PS): Ik twijfelde er helemaal 

niet aan dat België die feiten zou veroordelen. Die 
beschuldigingen werpen een smet op de 
geloofwaardigheid en de reputatie van een uiterst 
belangrijke instelling. Ik hoop dat de slachtoffers 
naar behoren zullen worden geholpen en dat de 
daders van deze feiten daarvoor rekenschap zullen 
moeten afleggen. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

10 Question de Malik Ben Achour à Caroline 

Gennez (Coopération au développement et 
Grandes Villes) sur "La visite de la ministre en 
Ouganda" (55035372C) 
 

10 Vraag van Malik Ben Achour aan Caroline 

Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "Het bezoek van de minister aan 
Oeganda" (55035372C) 
 

10.01  Malik Ben Achour (PS): En Ouganda, vous 

êtes allée dans le camp Kiaka II qui accueille 
119 000 réfugiés – la plupart congolais. L'un des 
objectifs de votre visite de travail était de signer un 
nouvel accord de développement, mais cela n'a pu 
se faire faute d'une validation de la Cour des 
comptes ougandaise. L'Ouganda est le pays africain 
qui accueille le plus de réfugiés et de demandeurs 
d'asile: 1,5 millions de personnes fuyant les 
violences du Sud Soudan et de l'Est de la RDC.  
 
 
 
Quel est le bilan de cette mission en Ouganda? Où 
en est la validation du nouvel accord de 
développement par l'Ouganda? La Belgique 
contribuera-t-elle aux plans humanitaires visant les 
réfugiés congolais dans les pays voisins de la RDC? 
Une approche de type Triple Nexus est-elle 
envisagée? Quelle sera la position belge sur la 
situation ougandaise au Forum mondial sur les 
réfugiés? Des engagements seront-ils pris?  
 

10.01  Malik Ben Achour (PS): In Oeganda hebt u 

het vluchtelingenkamp Kyaka II bezocht, waar er 
119.000 vluchtelingen – voornamelijk Congolezen – 
verblijven. Het was de bedoeling dat u tijdens uw 
werkbezoek een nieuwe 
ontwikkelingsovereenkomst zou ondertekenen, 
maar dat kon niet doorgaan omdat het Oegandese 
Rekenhof een en ander niet gevalideerd had. 
Oeganda is het Afrikaanse land dat de meeste 
vluchtelingen en asielzoekers opvangt: 1,5 miljoen 
mensen die het geweld in Zuid-Soedan en het 
oosten van de DRC ontvluchten.  
 
Wat is de balans van die missie in Oeganda? Hoe 
staat het met de bekrachtiging van de nieuwe 
ontwikkelingsovereenkomst door Oeganda? Zal 
België aan de humanitaire plannen voor de 
Congolese vluchtelingen in de buurlanden van de 
DRC bijdragen? Wordt er een triple nexus-aanpak 
overwogen? Welk standpunt zal België op het 
Wereldforum voor Vluchtelingen over de situatie in 
Oeganda innemen? Zullen er verbintenissen 
aangegaan worden? 
 

10.02  Caroline Gennez, ministre (en français): Lors 

de ma visite en Ouganda, j'ai constaté que nous 
pouvions faire la différence pour la population en 
termes de santé, éducation, pratiques agricoles et 
protection sociale. J'ai visité le projet de l'UNICEF, 
qui permet aux filles de rester à l'école et aux jeunes 
femmes de créer leur entreprise, ainsi que et le camp 
de réfugiés Kyaka II où travaillent le HCR et des 
ONG belges. Un centre médical pré- et post-natal a 
été construit grâce à l'aide belge. Ces résultats 
doivent inspirer un nouveau programme de 
coopération, en négociation avec l'Ouganda, qui 
viserait un meilleur accès aux soins de santé et à 
l'éducation pour les groupes vulnérables, y compris 
les réfugiés et les LGBTQI+.  
 

10.02 Minister Caroline Gennez (Frans): Tijdens 

mijn bezoek aan Oeganda heb ik vastgesteld dat we 
het verschil kunnen maken voor de bevolking op het 
gebied van gezondheid, onderwijs, 
landbouwpraktijken en sociale bescherming. Ik heb 
het UNICEF-project dat meisjes in staat stelt om 
naar school te blijven gaan en jonge vrouwen de 
gelegenheid biedt om een bedrijf op te zetten, 
bezocht evenals het vluchtelingenkamp Kyaka II, 
waar UNHCR en Belgische ngo's actief zijn. Een 
medisch centrum voor pre- en postnatale zorg werd 
dankzij de Belgische hulp gebouwd. Die resultaten 
moeten de aanzet vormen voor een nieuw 
samenwerkingsprogramma dat gericht zou zijn op 
een betere toegang tot gezondheidszorg en tot 
onderwijs voor kwetsbare groepen, met inbegrip van 
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La Belgique finance le HCR avec 10 millions d'euros 
annuels qui permettent d'accueillir et de protéger les 
réfugiés, notamment en Ouganda. En outre, l'aide 
humanitaire belge finance des projets dans des pays 
prioritaires. En 2020 et 2021, deux projets du HCR 
en Ouganda ont été financés. L'Ouganda accueille 
le plus grand nombre de réfugiés en Afrique via une 
politique progressiste et conforme aux principes du 
Pacte mondial sur les réfugiés. L'Ouganda 
co-organise le Forum mondial sur les réfugiés de 
décembre 2023.  
 
 
 
Lors de la réunion du comité permanent du HCR de 
mars, l'Ouganda a demandé de ne pas réduire son 
aide humanitaire et de continuer à soutenir sa 
politique aux réfugiés. Les projets pour 2023 ne sont 
pas encore fixés. J'examinerai le financement des 
projets qui respectent les engagements du Pacte. 
Cependant, cela signifiera moins d'argent pour 
d'autres régions prioritaires comme le Sahel ou la 
Syrie. Ce seront des choix difficiles. 
 

vluchtelingen en lgbtqi+'ers. Daarover wordt er met 
Oeganda onderhandeld. 
 
België trekt jaarlijks 10 miljoen euro uit voor de 
financiering van UNHCR, om vluchtelingen op te 
vangen en ze bescherming te bieden, met name in 
Oeganda. Voorts financiert de Belgische 
ontwikkelingshulp projecten in prioritaire landen. In 
2020 en 2021 werden er twee UNHCR-projecten in 
Oeganda gefinancierd. Oeganda is het Afrikaanse 
land dat het grootste aantal vluchtelingen opvangt en 
voert in dat verband een progressief beleid dat 
strookt met de principes van het Global Compact on 
Refugees. Oeganda is mede-organisator van het 
Global Refugee Forum dat in december 2023 
gehouden wordt. 
 
Op de vergadering van het Standing Committee van 
UNHCR in maart heeft Oeganda gevraagd om de 
humanitaire hulp voor het land niet terug te 
schroeven en zijn vluchtelingenbeleid te blijven 
steunen. De projecten voor 2023 zijn nog niet 
vastgelegd. Ik zal mij buigen over de financiering van 
de projecten die beantwoorden aan de 
verbintenissen van het Gobal Compact on 
Refugees. Dat betekent evenwel dat er minder geld 
zal zijn voor andere prioritaire regio's, zoals de Sahel 
of Syrië. Het zullen moeilijke keuzes worden.  
 

10.03  Malik Ben Achour (PS): Les arbitrages 

budgétaires sont toujours difficiles, surtout quand on 
doit prioriser certaines crises. Néanmoins, au vu de 
la situation dans les provinces d'Ituri et du Nord Kivu, 
il va falloir envisager l'accueil des réfugiés en 
Ouganda sur le long terme. Nous soutiendrons les 
initiatives durables que vous prendrez.  
 

10.03  Malik Ben Achour (PS): 

Begrotingsafwegingen zijn altijd moeilijk, vooral 
wanneer men prioriteiten moet stellen in de aanpak 
van verschillende crisissen. Gelet op de situatie in de 
provincies Ituri en Noord-Kivu, zal er rekening 
moeten worden gehouden met de opvang van 
vluchtelingen in Oeganda op lange termijn. Wij 
zullen de door u genomen duurzame maatregelen 
steunen. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

11 Question de Kathleen Depoorter à Caroline 

Gennez (Coopération au développement et 
Grandes Villes) sur "Les directives d'Oxfam 
concernant le langage inclusif" (55035390C) 
 

11 Vraag van Kathleen Depoorter aan Caroline 

Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "De richtlijnen van Oxfam inzake 
inclusief taalgebruik" (55035390C) 
 

11.01  Kathleen Depoorter (N-VA): Oxfam Grande-

Bretagne a publié un manuel sur le langage inclusif, 
dans lequel l'organisation s'excuse pour l'emploi de 
l'anglais, "la langue d'une nation colonisatrice". En 
outre, elle énumère une longue liste de termes et 
d'expressions qu'il conviendrait d'éviter. Même des 
termes comme "père", "mère", "marché noir", 
"personnes" et "produits d'hygiène féminine" sont 
inadmissibles. Oxfam est également l'un des 
partenaires de la Coopération belge au 
développement. 
 
Comment réagit la ministre à ces directives? Quelle 
est la politique d'Oxfam Belgique en matière de 

11.01  Kathleen Depoorter (N-VA): Oxfam Groot-

Brittannië heeft een handleiding over inclusief 
taalgebruik gepubliceerd, waarin de organisatie zich 
excuseert voor het gebruik van het Engels, "de taal 
van een koloniserende natie". Daarnaast somt ze 
een hele waslijst aan woorden en uitdrukkingen op 
die zouden vermeden moeten worden. Zelfs 
woorden als "vader", "moeder", "zwarte markt", 
"mensen" en "producten voor vrouwelijke hygiëne" 
zijn uit den boze. Oxfam is ook een van de partners 
van de Belgische Ontwikkelingssamenwerking. 
 
Hoe reageert de minister op deze richtlijnen? Welk 
beleid hanteert Oxfam België inzake inclusief 
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langage inclusif? L'organisation dispose-t-elle de 
son propre document à ce sujet? Quelle valeur la 
ministre attache-t-elle à l'indignation provoquée par 
la publication du manuel? Comment réagit-elle au 
fait qu'Oxfam déplore que le document ait été rendu 
public? Quel rôle joue le langage inclusif dans la 
coopération du gouvernement belge avec les ONG? 
 

taalgebruik? Heeft de organisatie daarover een 
eigen document opgesteld? Welke waarde hecht de 
minister aan de verontwaardiging die zich naar 
aanleiding van de publicatie van de handleiding 
heeft voorgedaan? Hoe reageert ze op het feit dat 
Oxfam betreurt dat het document openbaar werd 
gemaakt? Welke rol speelt inclusief taalgebruik in de 
samenwerking van de Belgische regering met de 
ngo’s? 
 

11.02 Caroline Gennez, ministre (en néerlandais): 

Au départ, j'ai moi aussi été choquée de lire que des 
mots tels que "père" et "mère" ne pourraient plus être 
utilisés. Lors d'une deuxième lecture, il s'est 
néanmoins avéré que les tabloïds britanniques 
avaient relaté les faits de manière peu subtile et en 
des termes inexacts. Ce document interne destiné 
aux travailleurs d'Oxfam UK n'interdit aucun mot et 
constitue un projet en cours. 
 
 
Personnellement, j'estime important de 
communiquer en traitant tout le monde avec respect, 
sans langage stéréotypé. C'est pourquoi il est 
toujours question de "pays partenaires" dans notre 
politique de développement. Une bonne relation 
avec nos pays partenaires est d'ailleurs essentielle 
si nous souhaitons enregistrer des résultats 
durables. 
 
Oxfam Belgique est une organisation indépendante, 
partenaire de la Coopération belge au 
Développement. Je ne sais pas si elle a rédigé des 
directives internes en matière de communication. 
Pour le savoir, Mme Depoorter devra s'en informer 
elle-même auprès de l'organisation. 
 

11.02 Minister Caroline Gennez (Nederlands): 

Aanvankelijk was ik ook geschrokken om te lezen 
dat woorden zoals "vader" en "moeder" niet meer 
gebruikt zouden mogen worden. Bij een tweede 
lezing bleek echter dat de Britse tabloids hierover op 
een onjuiste en weinig subtiele manier hebben 
bericht. Het gaat over een intern bedrijfsdocument 
voor de werknemers van Oxfam UK, waarin geen 
woorden worden verboden. Het gaat om een work in 
progress. 
 
Persoonlijk vind ik het belangrijk om ten aanzien van 
iedereen respectvol te communiceren, zonder 
stereotiep taalgebruik. Om die reden spreken wij in 
ons ontwikkelingsbeleid altijd over "partnerlanden". 
Een goede relatie met onze partnerlanden is 
trouwens essentieel als wij duurzame resultaten 
willen boeken. 
 
 
Oxfam België is een onafhankelijke 
partnerorganisatie van de Belgische 
Ontwikkelingssamenwerking. Ik weet niet of zij 
interne communicatierichtlijnen heeft opgesteld. 
Daarvoor zal mevrouw Depoorter de organisatie zelf 
moeten bevragen. 
 

11.03  Kathleen Depoorter (N-VA): Je n'y 

manquerai pas. 
 
La ministre nuance en deuxième lecture, car il s'agit 
d'un document interne. 
 

11.03  Kathleen Depoorter (N-VA): Dat zal ik zeker 

doen. 
 
De minister nuanceert een en ander bij een tweede 
lezing, omdat het om een intern document gaat. 
 

11.04  Caroline Gennez, ministre (en néerlandais): 

Je nuance surtout les articles racoleurs que publient 
les tabloïds. 
 

11.04 Minister Caroline Gennez (Nederlands): Ik 

nuanceer vooral de schreeuwerige berichten in de 
tabloids. 
 

11.05  Kathleen Depoorter (N-VA): Un tabloïd n'est 

jamais qu'un tabloïd. 
 
La ministre doit cependant veiller à éviter tout 
dérapage et faire en sorte que nos habitudes et 
usages ne soient pas stigmatisés. Je poserai 
d'ailleurs une question à ce sujet à la secrétaire 
d'État Schlitz, qui a également inclus des éléments 
assez saillants dans sa note de politique générale. 
 
Nous devrions peut-être mener un débat plus large 
sur les changements de société et la façon dont ils 
se reflètent dans la langue. Comment nous adapter 

11.05  Kathleen Depoorter (N-VA): Een tabloid is 

nu eenmaal een tabloid. 
 
De minister moet er echter over waken dat de slinger 
niet doorslaat en men onze gewoonten en gebruiken 
niet gaat stigmatiseren. Ik zal hierover trouwens ook 
een vraag stellen aan staatssecretaris Schlitz, die in 
haar beleidsnota ook opvallende elementen heeft 
opgenomen. 
 
Misschien moeten we eens een ruimer debat voeren 
over de maatschappelijke veranderingen in het 
taalgebruik. Hoe kunnen wij ons aanpassen zonder 
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sans nous renier entièrement? 
 

ons daarom zelf volledig weg te cijferen? 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

12 Question de Els Van Hoof à Caroline Gennez 

(Coopération au développement et Grandes 
Villes) sur "Une note stratégique sur le travail 
décent" (55035402C) 
 

12 Vraag van Els Van Hoof aan Caroline Gennez 

(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "Een strategienota Waardig Werk" 
(55035402C) 
 

12.01  Els Van Hoof (cd&v): La communauté 

internationale reconnaît le travail décent comme une 
stratégie clé pour lutter contre la pauvreté et les 
inégalités. Les OSC réclament une note stratégique 
sur le travail décent. La ministre répondra-t-elle à cet 
appel? 
 

12.01  Els Van Hoof (cd&v): De internationale 

gemeenschap erkent waardig werk als een 
sleutelstrategie voor de strijd tegen armoede en 
ongelijkheid. Middenveldorganisaties dringen aan 
op een strategienota Waardig Werk. Geeft de 
minister gehoor aan die oproep?  
 

12.02 Caroline Gennez, ministre (en néerlandais): 

Je soutiens l'appel à intégrer une note stratégique 
sur le travail décent dans notre politique de 
développement. Nous étudions la meilleure façon de 
procéder et d’associer les organisations de la 
société civile à l’opération. Le travail décent est une 
priorité de notre politique. Je souhaite adopter une 
approche transversale de ce thème et l'intégrer dans 
le plus grand nombre de domaines possible. Il existe 
déjà un cadre, le CSC Travail Décent, qui s'appuie 
sur quatre piliers: la création d'emplois, le respect 
des principes fondamentaux et du droit au travail, la 
protection sociale et le dialogue social. 
 
Ces dernières années, l'accent a surtout été mis sur 
la protection sociale. En collaboration avec les 
organisations partenaires, une note a été rédigée, le 
dialogue belge pour la Protection sociale universelle. 
En janvier 2023, une note sectorielle Travail Décent 
a été rédigée sur la manière dont notre coopération 
au développement contribue au travail décent. 
 

12.02 Minister Caroline Gennez (Nederlands): Ik 

steun de vraag om een strategische nota over 
waardig werk te verankeren in ons 
ontwikkelingsbeleid. Wij bekijken hoe we dat best 
aanpakken en hoe we de middenveldorganisaties 
daarbij kunnen betrekken. Waardig werk is een 
prioriteit in ons beleid. Ik wil dit thema transversaal 
benaderen en in zo veel mogelijk domeinen ingang 
doen vinden. Er bestaat al een kader-GSK Waardig 
Werk met vier pijlers: jobcreatie, respect voor de 
fundamentele principes en recht op werk, sociale 
bescherming en sociale dialoog. 
 
 
De voorbije jaren lag het accent vooral op sociale 
bescherming. Samen met de partnerorganisaties is 
een nota opgesteld, de Belgische dialoog Universal 
Social Protection. In januari 2023 werd een sectorale 
nota Waardig Werk opgesteld over hoe onze 
ontwikkelingssamenwerking bijdraagt aan waardig 
werk. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

La réunion publique de commission est levée à 
12 h 21. 
 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 
om 12.21 uur. 
 

 


